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IN MAREA ÎNTRECERE SOCIALISTA 
C O N SA C R A TĂ  ÎNFĂPTUIRII 

CINCINALULUI ÎNAINTE DE TERMEN
întreprinderea „11 Iunie“ 
din Cisnădie dobîndeşte 
noi va len ţe  pe orb ita  

eficienţei
Prin natura profilului între

prinderii, noi prelucrăm fibrele 
naturale (bumbacul), cele artifici
ale (celofibra), precum şi cele 
sintetice (P.E. — P.N.A.) în fire 
destinate tricoturilor şi ţesături
lor. Pe lingă faptul că procesul 
de producţie respectiv necesită 
utilaje de o construcţie specială, 
deservirea acestor maşini ridică 
probleme complexe, determinînd 
o calificare şi atenţie deosebită 
din partea celor ce ie mînuiesc. 
în consecinţă, comitetul oameni
lor muncii din întreprindere, sub 
directa conducere a comitetului 
de partid, şi-a canalizat preocu
pările atît în direcţia asigurării 
unui potenţial tehnic corespun
zător şi folosirii integrale a Iui, 
cît şi în ceea ce priveşte for
marea unui nucleu de specialişti 
de „mina intîi°, pentru condu
cerea tehnologiilor.

Astăzi, producţia, în tone, a 
unităţii a crescut de 12 ori faţă 
de 1933. Saltul, spectaculos ra
portat la cifre, nu face altceva 
decit să reliefeze faptul că, la 
ora actuală, dispunem de utilaje 
la nivelul tehnicii actuale, dar 
cu care realizăm produse la pa
rametri cantitativi şi calitativi 
la Ce! mai înalt grad posibil. O 
demonstrează din nou cifrelei 
prîntr-o întreţinere atentă a ma
şinilor, respectarea ad-literam a 
graficelor privind reparaţiile lu
nare, coeficientul de folosire a 
utilajelor a ajuns, la utilajul ăe 
bază, la 98,4 la sută, iar la ma
şinile Inele Ia 97 la sută. Prin 
aplicarea celor mal bune reglaje

Ia utilaje, în tehnologiile de fa
bricaţie s-a reuşit să se asigure 
cantităţi reduse de deşeuri şi o 
calitate bună a semifabricatelor.

Constanţi în preocupările lor, 
anual, membrii colectivului nos
tru de muncă au raportat Con
ducerii de partid şi de stat rea
lizări frumoase, îndeplinindu-şi 
toţi indicatorii fizici şi econo
mici. Este dovada întronării, în 
rîndurile noastre, a înaltului spi
rit de răspundere ce ne-o in
cumbă dubla calitate de proprie
tari şi producători, a înţelegerii 
că numai prin fapte vom putea 
materializa anqajamentul luat de 
a înfăptui cincinalul înainte de 
termen. Iată de ce acum, după 
ce am raportat realizarea sar
cinilor aferente primilor trei ani 
a? cincinalului, adăugăm bilanţu
lui activităţii noastre noi succe
se. Traducînd în viaţă Hotărîrea 
Comitetului Executiv al C.C. al 
P.C.R. în legătură cu dezvoltarea 
energiei şi măsurile de economi
sire a combustibililor şi energiei 
electrice, ne-am mobilizat forţele 
în vederea ridicării gradului de 
folosire a materiei prime (bum
bac, celofibră, poliester), în pa
ralel cu gospodărirea şi depozi
tarea corespunzătoare a lor şi, 
în special, reducerea consumului 
specific. Astfel, 'în  timpul care
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C ritic
p r in  e x c e le n ţă

Omul despre care 
vă vorbesc nu este 
un anonim, un om în 
general, ci este un in
divid bine particulari
zat, existent în multe 
grupuri, colective de 
muncă. Trebuie cu
noscut şi împuns cu 
adevărul arătătorului 
de la mîna dreaptă. 
In dese împrejurări, 
cu ocazia bilanţurilor 
maî ales, se arată a 
fi vioara întii în 
materie de critică, în
cearcă toate mijloa
cele pentru a umbri 
îzbînzile comune în 
favoarea cîştigurilor 
sale strict personale. 
Entuziasmul colectiv 
îl Iasă rece, îl întris
tează chiar. înseşi 
rîndurile de fată o să 
fie pentru dumnealui 
o bagatelă pentru 
pur şi simplul motiv 
că mi l-am consultat. 
Mî-ar fi sugerat niş
te idei răscolitoare 
chiar şi pentru cel 
mai obtuz spirit.

In practică, în num
ea productivă dum
nealui face şi nu fa
ce, lucrează şi nu lu
crează. Duce de ici 
colo o hîrtie sau o 
problemă. GînHeşte. 
concepe. Nn se vede 
nimic realizat pentru 
că ideile sínt mari, 
mult prea mari pen

tru a se materializa 
înlr-o viaţă de om. 
A cam uitat cum mai 
cîntă maşinile într-o * 
hală şi curs mai mi
roase uleiul. Idealul 
dumnealui sínt mult 
aşteptatele şedinţe 
unde, distant şi dis
preţuitor, mai degra
bă scormoneşte în ce-

Carnet
nuşa prezentului de
cit să se încălzească 
la flacăra-i foşnitoare. 
Vorbeşte în numele 
tuturor, de preferin
ţă din punctul de ve
dere al superiorilor 
lui direcţi şi demon
strează ■ cm elementele 
invulnerabile ale lo
gicii de maidan că 
hală nouă oare se i- 
naugurează ar fi că
zut la prima balere 
de vînt dacă dumnea
lui n-ar fi vegheat 
zile şi nopţi . . .  De
parte de a se vrea 
autorul moral 'al tu
turor izbînzilor, dum
nealui (tovarăşul în 
şedinţe si domnul in 
afară), ţine să atra
gă atenţia cu obiecti

vitate că nimeni nu 
face nimic, că toţi 
sínt * incapabili, că 
chemările înalte nu 
mai găsesc ecou de
cit în dumnealui, 
restul fiind, vezi hi
rte insensibili şi to
tal neangajaţi pa 
frontul larg al bătă- 
liei. E intrigat nevoie 
mare de cind mîna a 
început să gîndeas- 
că, celor cinci dege
te fiindu-le mai plă
cute butoanele decit 
barosul. „Nu e bine 
— spune criticul. Cí
mül îşi pierde din 
forţă, muşchii se sub
ţiază, se fleşcăiesc“. 
Ştie bine că societa
tea promovează spiri
tul critic. Dar, spre 
deosebire de alţii, 
dumnealui nu con
struieşte cind critică 
ci dărîmâ. Dărîmă în
tre şedinţe, timp în 
care se face că face 
treabă şi dărîmă în 
şedinţe cind, apărat 
de autoritatea marilor 
idei, e principial, e 
combativ, e invulne
rabil, e cît se poate 
de invulnerabil şi, 
dacă e cazul, îl în
fruntă făţiş pe Dum
nezeu, pentru ca du
minică, a dona zi, să 
se ducă tiptil la bi
serică.

G. DTMITRIE

Măsuri concrete pentru 
reducerea consumului de 
energie şi combustibil

Hot'ăririrea Comitetului Execu
tiv al C.C. al P.C.R. şi Decretul 
Consiliului de Stat cu privire la 
măsurile de dezvoltare a bazei 
energetice şi folosirea mai ju
dicioasă a energiei şi combusti
bilului, măsuri deosebit de im
portante pentru dezvoltarea ar
monioasă a economiei naţionale, 
au suscitat interesul tuturor co
lectivelor de oameni ai muncii 
din întreprinderi şi instituţii. 
Ştiind că printr-o folosire raţio- 
na la a acestor importante resur- 

" se se poate ajunge Ia ridicarea 
pe o treaptă superioară, a efi
cienţei economice în toate sec
toarele s-a declanşat o luptă ho- 
tărită împotriva risipei. în acest 
sens, pentru a da . viaţă impor
tantului act normativ au fost în
tocmite planuri de măsuri con
crete ale căror obiective vizează 
depistarea căilor de reducere la 
strictul necesar a consumului de 
energie şi combustibil, baiarea 
celor ce duc spre risipa aces
tora. Redăm, în cele ce urmea
ză, aspecte ale preocupării cîtor- 
va colective din municipiul Me
diaş.

— Pentru a se încadra în pre
vederile Decretului, colectivul 
nostru a iniţiat utilizarea celof 
mai eficiente metode tehnice ca
re să ducă la raţionalizarea con
sumului de gaz metan — ne 
spune loan Constantin, şeful 
secţiei de resort din cadrul Ex
ploatării de gospodărire comu
nală şi locativă. Este adevărat 
că şi pina acum ne-am preocu
pat de modernizarea unor cup
toare de ardere, de înlocuirea 
arzătoarelor neeconomicoase, de 
îmbunătăţirea sistemelor de ar
dere. S-au şi obţinut unele re

zultate, dar tinlnd seama de răs
punderea ce o avem ne dăm 
seama că se poate face mai 
mult. Iată de ce, analizînd po
sibilităţile de care dispunem, 
ne-am prevăzut un număr de 14 
măsuri care finalizate vor duce 
la reducerea substanţială, a con
sumului de gaze. Aş aminti prin
tre acestea înlocuirea aparatelor 
de randament scăzut, eliminarea 
refulării gazelor din conducte şi 
branşamente, montarea de cor
puri de şamot la arzătoare pen
tru mărirea randamentului în în
căperile de încălzit, intensifica
rea controalelor în vederea reme
dierii defectelor si repararea lor 
la timp, urmărirea respectării o- 
rarului de ardere etc. Îndeplini
rea acestor obiective, conform 
calcului făcut, va avea ca efect 
economisirea în acest an a 200 
mii m c gaz, iar în anul 1974, 
3 milioane m c.

Un alt obiectiv spre care este 
îndreptată atenţia tuturor vizea
ză reducerea consumului de e- 
nergie electrică. Acţiunea, după 
modul cum a fost începută şi 
cum se desfăşoară va da fără 
îndoială rezultatele scontate. La 
Centrul de distribuţie. a energiei 
electrice Mediaş, aupă Cum ne 
spune Vasile Purice, şeful cen
trului, s-a acţionat în special 
pentru reducerea iluminatului 
intens pe străzi. In Piaţa Repu
blicii, pe străzile Carpaţi, Fr. 
Engels, Karl Marx, Şoseaua Si
biului, Avram lance, 7 Noiem-

(Contînuare fa pag. a IlI-a)

E. SANDU

VIZITA TOVARĂŞULUI 
NICOLAE CEAUŞESCU

în Statele Unite ale Americii
A

Intîlniri emoţionante la Cleveland
In continuarea vizitei în Statele 

Unite ale Americii, preşedintele 
Consiliului de Stat al Republicii So
cialiste Románia, Nicolae Ceauşescu, 
şi tovarăşa Elena Ceauşescu au 
sosit, joi după-amiază, Ia Cleveland, 
principal centru economic şi indus
trial al statului Ohio, situat în re
giunea Marilor Lacuri din nord-es- 
tul Statelor Unite.

Şeful statului român este însoţii 
de Manea Mănescu, vicepreşedinte 
al Consiliului de Miniştri, preşedin
tele Comitetului de Stat al Plani
ficării, George Macovescu, ministrul 
afacerilor externe, Constantin Mitea 
şi Vasile Pungan, consilieri ai pre
şedintelui Consiliului de Stat, Cor- 
neliu Bogdan, ambasadorul Româ
niei în S.U.A-

în drum spre aeroportul interna
ţional „Hopkins“ din Cleveland, 
aeronava prezidenţială a survolat 
spaţiul aerian al statelor Virginia 
şi Virginia de Vest.

Ea aterizare, oaspeţii români au 
fost întîmpinaţi de primarul oraşu
lui Cleveland, Ralph Perk, de re
prezentantul guvernatorului statului 
Ohio, David Sweet, şi de alte ofi
cialităţi ale administraţiei locale,

precum şi de un grup de reprezen- 
i tanti ai coloniilor americanilor de 
origine română din localitate.

Coloana oficială de maşini se în
dreaptă apoi spre uzinele „Euclid 
Inc.“, specializate în producţia 'de 
autobasculante şi maşini agricole de 
mare tonaj, care aparţin marii firme 
„White Motors Corporation". Se 
străbat arterele oraşului Cleveland, 
al şaselea ca mărime în Statele U- 
nite —- la a cărui intensă viaţă eco
nomică participă cetăţeni proveniţi 
din mai multe zeci de state ale 
lumii.

La intrarea în uzine, oaspeţii ro
mâni sínt • salutaţi de preşedintele 
Consiliului de administraţie şi şef 
executiv al corporaţiei „White Mo
tors“, Semon Knudsen, de G. M. 
Fairbanks, preşedintele Consiliului 
de administraţie, şi de H. H. Lebar- 
ron, director al uzine'or „Euclid 
Inc.“.

Aici sint produse pentru a fi u- 
tilizate pe şantierele de construcţii 
şi ia minele de suprafaţă, autobascu
lante de diferite tipuri, începînd de 
le; 160 şi pina la 1 850 Cp. Oaspeţi
lor români le sínt prezentate maşini 
de 22 pînă la 150 tone. Un popas

mai mare se face la gigantul uzi
nelor — autobasculanta de 210 tone, 
cea mai mare din lume.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu este 
invitat să se urce în cabina auto
basculantei pentru a cunoaşte mai 
îndeaproape performantele ei teh
nice.

La încheierea vizitei, în sala de 
Consiliu a uzinelor, se serveşte o 
cupă da şampanie.

Cu acest prilej, a luat cuvintul 
Semon Knudsen, care a exprimat 
satisfacţia- conducerii, muncitorilor 
şi specialiştilor corporaţiei „White 
Motors" pentru onoarea de a-1 avea 
în mijlocul lor pe preşedintele Ro
mâniei. Conducătorului statului nos
tru i se înmînează în semn de o- 
magiu, macheta unei autobasculante.

Mulţumind, ^tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu a arătat că apreciază ca 
bune rezultatele vizitei în S.U.A, Bl 
a subliniat, totodată, posibilităţile 
existente de realizare a unor acţi
uni de cooperare în producţie, in
clusiv cu uzinele „Euclid Inc.“, ift- 
formînd pe gazde în acest sens că

(Contiauare in pag. a IV-a|

Cuvintarea tovarăşului
NICOLAE CEAUŞESCU

Domnule primar.
Doamnelor şi domnilor.
Doresc să încep prin a vă adresa 

dumneavoastră şi tuturor locuitori
lor Clevelanduluî un salut călduros 
din partea mea, a soţiei mele, a în
tregului nostru popor. In mod deo
sebit, v-aş ruga să-mi permiteţi să 
adresez americanilor de origine ro
mână salutul meu cordial şi cele 
mai bune urări. (Vii aplauze).

Ne aflăm in Statele Unite înlr-o 
vizită oficială Ia invitaţia preşedin
telui Nixon. Sintern bucuroşi că Ad
ministraţia Statelor Unite a înscris 
în program şi vizita în frumosul 
dumneavoastră oraş. (Aplauze înde
lungate)).

Doresc, de asemenea, să vă mulţu
mesc dumneavoastră, domnule pri
mar, celorlalţi domni şi doamne, ca
re au vorbit aici şi au exprimat cu
vinte frumoase Ia adresa poporului 
român, a noastră, ca reprezentanţi 
ai poporului. Vă asigur că vom păs
tra cele mal frumoase amintiri des
pre vizita în oraşul dumneavoastră, 
despre intilnîrea pe care o avem in 
momentul de faţă. (Vii aplauze).

Trebuie să vă spun că, în aceste 
zile, a continuat dialogul cu pre
şedintele Statelor Unite, început în
că din 1967 la Bucureşti. Am ajuns 
Ia bune înţelegeri cn privire la 
dezvoltarea in continuare a colabo
rării dintre România şi Statele Uni
te. Cu acest prilej, am putut consta
ta cu multa satisfacţie că, îndeosebi 
după vizita preşedintelui Nixon, în 
1969, in Republica Socialistă Româ
nia — prima vizită a unui preşedin-

Utecisto Moria Duca din secţia ţesătorie a întreprinderii „Libertatea“ din Sibiu, elevă Ia liceul seral, ie  numără 
printre evidenţiatele secţiei, adueîndu-si din piîn contribuţia la realizarea unor stofe de calitate

Foto: HORST BUCHFELNER

GOLURILE IN LIVEZI -  consecinţe
a le ... „golurilor“ organizatorice

In această toamnă redacţia noaş- 
tră a iniţiat rubrica „O acţiune cu 
cert caracter patriotic — sporirea 
„zestrei“ de livezi a ţării". In cadrul 
acesteia au fost publicate mal mul
te articole privind direcţiile in care 
trebuie să se acţioneze pentru creş
terea patrimoniului pomicol al jude
ţului. Cu acest prilej, specialiştii au 
Împărtăşit experienţa unităţilor iii 
care lucrează, şi-au expus opiniile în 
legătură cu măsurile ce se impun a 
fi întreprinse pe plan judeţean pen
tru a se asigura sporirea „zestrei" 
de livezi a ţării.

Articolele publicate s-au . bucurat. 
de o largă audienţă, oamenii mun
cii din judeţul nostru manifestînd un 
real interes pentru asemenea proble
me majore. Pe această temă am pri
mit mai multe scrisori de Ia cititorii 
noştri. „Am citit cu mult interes ar
ticolul „Fiecare locuitor să plante
ze pomi în grădină“, publicat în „Tri
buna Sibiului" din 14 noiembrie a.c., 
stage unul dîn numeroşii noştri ci
titori. Trebuie să recunosc de la 
bun început atît justeţea cît şi o- 
portunitatea acestui articol. . Du

pă ce expune pe larg cîteva conside
raţii generale asupra stării necores- 
punzătoa're a pomilor din grădinile 
populaţiei, cititorul arată că una din 
cauzele principale ce frînează extin
derea livezilor in acest sector este 
lipsa posibilităţilor concrete de pre
venire şi combatere a bolilor şi dău
nătorilor. înainte în oraşe existau e- 
chipe speciale care executau, contra 
cost, stropirile la pomi. Acum însă 
aqeste posibilităţi au fost distruse... 
Cititorul amintit, pomicultor amator 
— dar pasionat — îşi manifestă ne
mulţumirea fată de această stare de 
lucruri. Sîntem în deplin acord pe 
această platformă. Subscriem la pă
rerea unanimă a pomicultorilor ama
tori — dar pasionaţi — de Ia oraşe: 
„gglurile" din livezile gospodăriilor 
populaţiei sínt. consecinţe ale unor... 
alte „goluri“ organizatorice. Organe
le agricole Judeţene au nu numai 
datoria, dar si obligaţia de a între
prinde acţiuni ferme, concrete pen
tru sătisîaoerea doleanţelor pe de
plin îndreptăţite ale pomicultorilor-t 
amatori. In această direcţie, un spri
jin efectiv pol da ifi deputaţii con

siliilor populare municipale şi oră
şeneşti. Pe circumscripţii electorale 
pót f i . organizate puncte pentru a- 
plioarea măsurilor privind dezvolta
rea patrimoniului pomicol. Este o su
gestie. Pentru că —• trebuie să re
cunoaştem — este greu de găsit o 
■soluţie satisfăcătoare în actualul ca
dru organizatoric. Dar cu bunăvoin
ţă, cu înţelegere, cu pasiune, interes 
şi iniţiativă ce nu sa poate rezolva? 
Solicităm atît Direcţiei generale ju
deţene a agriculturii cît şi Labora
torului judeţean pentru protecţia 
plantelor un răspuns concret pe a- 
ceastă temă de evident interes ma
jor pentru pomicultura judeţului nos
tru. .

GH. GRAMTER

Notă. N-ara mai pomenit despre dru
murile bătute de corespondenţii noş
tri —• pomicuitori amatori •— pentru 
stropirea pomilor din grădinile lor. 
Sperăm., că răspunsul pe cafe îi vpţş 
primi dih partea organelor agricole 
va scurta aceste cărări a le -., »go
lurilor" organizatorico.

te american în România — relaţiile 
dintre ţările noastre au cunoscut o 
dezvoltare foarte puternică; volumul 
relaţiilor economice a ajuns, astăzi, 
la aproape 150 milioane dolari.

In aceste zile, au fost semnate cî
teva acorduri guvernamentale, pre
cum şi o serie de înţelegeri cu unele 
companii americane, care pun baze
le unei colaborări şi mai largi — e- 
conomice, tehnico-ştiinţiiice -— între 
România şi Statele Unite. Am ii deo
sebit de mulţumiţi dacă unele între
prinderi din Cleveland s-ar înscrie 
în realizarea acestui program de 
dezvoltare a relaţiilor economice din
tre România şi Statele Unite şi am 
dezvolta cu ele o colaborare largă 
înlr-o serie întreagă de domenii de 
activitate.

Desigur, nu aş ii complet, dacă nu 
aş vorbi şi despre un alt document 
de însemnătate istorică, pe care l-am 
semnat ieri împreună cu preşedin
tele Nixon — Declaraţia comună cu 
privire la principiile de colaborare 
dintre România şi Statele Unite, de
claraţie care aşează pe o bază traini
că relaţiile dintre ţările noastre.

Desigur, ţările noastre au orinduiri 
sociale diferite şi se deosebesc şi 
din punct de vedere al mărimii. Dar 
anii care au trecut au demonstrat 
că, dacă se acţionează pe baza prin
cipiilor deplinei egalităţi, al indepen
denţei şi suveranităţii, respectării 
dreptului fiecărui popor la o dezvol
tare liberă, conformă cu năzuinţele 
sale, atunci este posibilă —şi se poa
te realiza •— o colaborare trainică. 
Aceasta corespunde atît intereselor 
popoarelor noastre, cit şi cauzei mai 
generale a păcii şi colaborării în lume. 
lată, deci, că vizita pe care o facem 
în Statele Unite se încheie cu rezul
tate deosebit de bune. Ea deschide 
perspective minunate pentru o cola

borare şi mai rodnică între popor«} 
român şi cel american, în toate do
meniile de activitate.

România este o ţară care se pro
nunţă pentru respectarea dreptului 
iiecărui popor de a vorbi în limba sa 
proprie, de a avea o cultura proprie, 
de a se dezvolta în mod independent 
şi suveran. De aceea, ascult cn plă
cere vorbirile in toate limbile. Dar, 
nu aş putea să nu arăt că mi-a fă
cut o deosebită plăcere să aud aici 
pe unii domni şi doamne vorbind in 
limba poporului meu. Mf-a făcut o 
plăcere cu atît mai mare cu ctt atît în 
limba română, cît şi în cea engleză 
s-a vorbit de fapt în acelaşi sens-; 
s-a vorbit, aş putea spune, o singură 
limbă — aceea a dorinţei de colabo
rare şi prietenie dintre România şi 
Statele Unite, dintre popoarele ame
rican şi român. Aceasta constituie, 
pînă la urmă, lucrul cel mai impor
tant, principalul lucru pe care tre
buie să-l avem în vedere.

De altfel, in convorbirile pe care 
le-am avut în 1967, în 1969 «ii 1070. 
precum şi in aceste zile, cu preşedin
tele ţării dumneavoastră am vorbit 
în două limbi — în engleză şi în 
română — dar ne-am înţeles asupra 
multor probleme; s-au stabilit între 
noi relaţii de prietenie, şi mai cu 
seamă am ajuns la înţelegerea de a 
acţiona pentru a dezvolta o colabo
rare trainică intre popoarele noas
tre, pentru a contribui fiecare, cu 
posibilităţile sale — şi, desigur, Sta
tele Unite au mai multe posibilităţi 
— la înfăptuirea unei lumi mai 
drepte şi mai bune, care să asigure 
fiecărei naţiuni deplină libertate şi 
independentă. Doresc să afirm şi 
aici, la Cleveland, pentru toţi cei 
care sinteţi prezenţi — şi în primul

(Continuare în pag. a IV-a(

în pagina a 4 -a:

La Hartford, Important centru economic 
Cuvîntul tovarăşului NICOLAE CEAUŞESCU
COMUNICAT COMUN cu privire la vizita o fid a lă  
a preşedintelui Consiliului de S ta t al Republicii 
Socialiste România, NICOLAE CEAUŞESCU, în  
S ta te le  Unite ale Americii

Ie ri şi azi, lă Sibiu

Consfătuire pe ţară: P R I V I M
Şl COMBATEREA I M Ţ I I I I O R  
ÎMPOTRIVA PROTECŢIEI H iC II

Ieri dimineaţă, Ia sediul Con
siliului judeţean Sibiu al sin
dicatelor, au început lucrările 
unei importante consfătuiri de 
nivel naţional, consacrată pro
blemelor care privesc activita
tea de prevenire şi combatere 
a infracţiunilor împotriva pro
tecţiei muncii. Manifestarea 
reprezintă mai întîi •— prin 
participare — un veritabil fo
rum metodologic dar, mai ales, 
un schimb de experienţă util 
între procurorii desemnaţi ou 
probleme de criminalistică la 
procuraturile judeţene, pe tema 
enunţată.

La consfătuire participă Ilie 
A. Ilie, procuror şef al Direc
ţiei de urmărire penală şi cri
minalistică, prevenire şi de a-

sigurare a legalităţii in activi
tatea administrativa, din Pro
curatura Generală, conducerea 
procuraturii judeţene Sibiu 
precum şi reprezentanţi ai or
ganismelor locale colaboratoare 
(Consiliul judeţean al sindL*i- 
telor, Direcţia pentru proble
me de muncă şi ocrotiri so
ciale, Tribunal, Miliţie, Inspec
toratul de protecţia muncii etc,).

Cele 11 referate prezentate 
au în atenţie aspecte ale cer
cetării cauzelor accidentelor de 
muncă, prevenirea şi combate
rea acestora, de metodică a 
cercetării infracţiunilor împo
triva protecţiei muncii, proble
me de tactică în cercetarea in
fracţiunilor din această sferă.

Consfătuirea continuă astăzi.
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Chiar şi acei care nu au tre
cut prin acele momente pot să-si 
imagineze starea sufletească, 
freamătul şi emoţia încercată la 
trecerea pragului clasei unde 
zeci de ochi prţvesc cu vădită 
curiozitate pe noua învăţătoare, 
educatoare sau profesoară. A 
fost pentru aceşti tineri dascăli, 
de ce să n-o spunem, şi acum 
ca întotdeauna o toamnă fierbin
te. A fost toamna împlinirii u- 
nor aşteptări, a primei confrun
tări adevărate cu viaţa, cu oa
menii Hiari şi mici, cu un co
lectiv de colegi gata să-i ajute, 
sau mai ştii, a întîlnirii cu 
rezerva ce o impune insul necu
noscut. Dar să nu facem prea 
mult Ioc ipotezelor ci să con
semnăm cu evidenţa faptelor 
crîmpeie ale debutului în nobi
lul apostolat de Ia sat al unor 
absolvenţi ai Liceului pedagogic 
din Sibiu.

*
Pădureniî este un cătun, de 

50—60 de case, aşezat la 6—7 
kilometri de Slimnic, comuna de 
centru, şi aflîndu-se în curs de 
strămutare, numărul locuitorilor 
este în descreştere de la o zi 
la alta. Ca atare nici nu s-au 
întreprins lucrări de moderniza
re, fiind lipsit chiar şi de lu
mina electrică. In ciuda acestor 
fenomene, satul îşi trăieşte încă 
o anumită viaţă economică şi 
spirituală a sa. Copiii de vîrstă 
şcolară pînă la clasa a IV-a se 
bucură ca pretutindeni de in
strucţia şi educaţia necesară. 
Şcoala din Pădureni numără . . .  
opt elevi şi sínt încadraţi în 
clase simultane.

In această toamnă a venit aici 
învăţătoarea Veronica Cornea 
care a primit „botezul* dăscăliei 
cu senzaţia ciudată a noului dar 
şl cu o uşoară temere în per
spectiva unor inerente greutăţi, 
cu conştiinţa unei lipse de ex
perienţă care şi în această pro
fesie este hoţărîtoare.

— Cum ai fost primită de oa
menii din sat, ce difichltăţi ai 
avut de întîmpinat?

— Am fost bine primită, de 
acest lucru nu pot să mă plîng. 
Ceea ce însă m-a surprins şi m-a 
derutat a fost nivelul scăzut de 
pregătire al elevilor ca urmare 
a lipsei de interes, altfel nu pot 
să-mi explic, al fostei învăţătoare 
care m-a precedat la catedră. Am 
avut, Ia începutul anului, copii 
în clasele a IlI-a şi IV-a care 
citeau şi scriau mult sub cerin
ţele acestei vîrste, ca să nu mai 
amintesc de restul de cunoştinţe 
generale elementare, care se cer 
pentru această vîrstă şi pe care 
nu le posedau aproape deloc.

CU DRAGOSTE 
PRINTRE COPIII 

SATULUI
Acum, datorită insistenţei deose
bite faţă de aceşti copii, pot să 
spun că ei vor putea pleca să 
urmeze ciclul II la Slimnic sau 
în orice altă şcoală, fără difi
cultăţi. Cu cei din clasa I am 
avut grijă încă din prima zi de 
şcoală să-i deprind cu o muncă 
perseverentă şi serioasă. Chiar 
dacă sínt miri e bine să aibă 
conştiinţa faptului că sínt elevi 
şi nu pot numai să se joace.

— Te împaci cu această rela
tivă izolare?

— La început mi-a fost desi
gur mai greu, dar am început să 
mă obişnuiesc, tn timpul liber 
fac vizite părinţilor elevilor mei, 
stau de vorbă cu oamenii din 
sat pentru a afla unele obiceiuri 
şi datini, culeg folclor local, ci
tesc, îmi fac menajul, şi în anu
mite zile mă duc la Şcoala ge
nerală din Slimnic de care apar
ţin direct pentru unele activităţi 
şi consfătuiri profesionale.

La Casa de copii din Orlat s-a 
reîntors la începutul anului in 
curs fosta elevă a şcolii de aici, 
Eugenia Borza dar de data a- 
ceasta nu în uniformă de elevă 
ci în postura de învăţătoare.

— Ai devenit de fapt colegă 
cu unii dintre foştii tăi profe
sori. Cum te simţi în această 
ipostază?

— Desigur, foarte bine pentru 
eă spre deosebire de alţi colegi 
ai mei care s-au încadrat în co
lective didactice necunoscute 
pentru ei, eu îi cunosc pe pro
fesorii de aici ca fostă etevă, 
ceea ce mă face să le păstrez 
respectul cuvenit în continuare. 
Am deci un sentiment de sigu
ranţă profesională, simt că nu 
trebuie să bîjbîi de una singură 
la începutul carierei mele.

— Debutul a fost de bun au
gur. Probabil că ţi-ai propus să 
faci unele activităţi care să-ţi 
aducă un spor de încredere şi 
apreciere.

— Fireşte. Pe lîngă obligaţiile 
curente intenţionez să formez 
un taraf al Casei de copii, mai 
ales acum după ce am putut să 
mă conving că avem în şcoală 
mulţi elevi talentaţi.

— Mult succes !
*

Am putea, fără îndoială, să in
serăm, dacă spaţiul ne-ar per
mite, zeci de asemenea dialoguri 
cu proaspeţii absolvenţi şi mai 
proaspeţii începători în profesia 
de dascăl pentru a dezvălui „a- 
mănunte“ semnificative din noua 
existenţă a acestor tineri care au 
descins în lumea satului pentru 
a duce cu ei şi împărtăşi din 
tainele slovelor şi deci a cu
noaşterii tinerelor vlăstare. Ne 
vom face o plăcută datorie să-i 
căutăm acolo în mijlocul co
piilor pe Nica Angela, Mariana 
Şonea, loan Cînduleţ, Rusu Ma
riana, Voicu Maria şi alţii, pen
tru a vedea cum se consacră 
pentru copiii satelor, cum evo
luează în activitatea didactică.

GEORGE LIMBEANU

însemnări despre 
centrul de radioficare 

din Tălmaciu
— Nu vreau să spun că sínt spe

cialist, fiindcă realmente nu sínt. A- 
cest lucru nu înseamnă că nu fac 
totul pentru a obţine rezultatele aş
teptate de la un redactor al centru
lui de radioficare. Nu ştiu dacă reu
şesc în toate emisiunile. Asta o pu
teţi afla de la abonaţi. Adevărul este' 
că-mi place să mă ocup de emisiuni
le locale. In urmă cu 7—8 luni mi 
s-a spus să mă ocup de staţia de ra
dioficare, piuă se va găsi^un specia
list. Şi la drept vorbind, inai specia
list decît mine nu exista în comună. 
Aşa că am rămas în continuare. E 
ca o întoarcere la o veche dragos
te . . .  Mai fusesem 11 ani redactor.

Prof. loan Ionescu este bine cu
noscut în Tălmaciu. Prestigiul de oa
re se bucură îl ajută să pătrundă 
mai bine în problemele esenţiale ale 
industriei locale, ale C.A.P. — Tăl
maciu, ale oamenilor în ultima in
stanţă. Fire comunicativă, expansi
vă, redactorul centrului de radiofi
care este unul dintre cei mai vechi 
şi mai cu experienţă din judeţ. Acest 
lucru se vede atît în calitatea emi
siunilor cît şi în stilul de muncă. 
Emisiunile sínt în primul rînd difu
zate cu regularitate în fiecare vi
neri, la ora 19,30. Timp de jumătate 
de oră ele reuşesc să capteze aten
ţia abonaţilor. In general, structura 
unei emisiuni se prezintă astfel: bu
letin de ştiri, 1—3 materiale, dintre 
care cel puţin unul axat pe proble
mele majore ale producţiei, ale în
deplinirii angajamentelor asumate de 
colectivele de oameni ai muncii din 
întreprinderi, apoi muzică din boga
ta discotecă a clubului muncitoresc 
„Firul roşu".

Profesorul Ionescu uzează foarte 
mult în emisiunile sale de diverse 
forme gazetăreşti, între oare se re
marcă în mod deosebit interviul.

Realizate cu directorii de între
prinderi, cu oameni care obţin rezul
tate valoroase în activitate, inter
viurile plac prin vioiciunea, sponta
neitatea si importanta subiectelor a- 
bordate. în cadrul unei rubrici viu 
comentate în secţiile întreprinderii 
„Firul roşu* — „Fruntaşi în produc
ţie în faţa microfonului" — munci
toarele Marta Călăraş, Ana Silea, 
Maria Răducanu şi Eugenia Bonceu 
au împărtăşit tovarăşelor lor din me
todele si stilul lor de muncă. 
Remarcabilă este cuprinderea tuturor 
punctelor de interes din comună în 
programul emisiunilor. Astfel, de Ia 
„Firul roşu“ la S.M.T.F. şi S.T.L., de 
Ia cooperativa de consum „l.Maî" 
şi coloana I.Ţ.A., la şcoli şi C.A.P. 
— pe trasee cunoscute şi veşnic noi, 
microfonul centrului de radioficare 
înregistrează ultimele noutăţi.

— O emisiune îmi ia 10—12 ore, 
dar pentru cei peste 600 de abonaţi 
trebuie să fac totul. înainte de a- 
ceasta culeg materialul, luînd-o ca 
poştaşul prin comună. Intru prin în
treprinderi, stau de vorbă cu munci
torii, cu şefii de servicii, ou direc
torii. Aceasta este filiera după care

obţin întotdeauna informaţiile nece
sare redactării materialelor. Am gri
jă să nu mă las purtat de poezie, să 
arăt lucrurile în mod realist. In 
munca mea, n-aş putea ieşi la li
man singur. Un colectiv de redacţie 
din toate întreprinderile şi sectoa
rele de activitate îmi dă ajutorul ne
cesar. Poate că ar trebui să pun ac
cent mai mult pe această colabo
rare. Deosebit de preţios este spri
jinul pe care ni-1 acordă comitetul 
comunal de partid şi consiliul popu
lar comunal, ou care ţin o strînsă 
legătură. Nu mă pot plînge de baza 
materială, care este foarte bună: 2 
magnetofoane, un picup, discuri şi 
benzi, 2 staţii excelente . . .

*
Emisiunea are personalitatea ei, 

care se conturează de la început, 
prin folosirea aceleiaşi formule de 
deschidere. Axată foarte mult, dacă' 
nu exclusiv, pe industrie şi agricul
tură, se neglijează uneori elementul 
informaţional din alte domenii — 
ştiinţific, artistic, educativ. In luna 
octombrie, o singură prezentare de 
carte, şi aceea a unui scriitor străin. 
Ar trebui aici o mai intensă cola
borare cu bibliotecara, cu profesorii 
de limba română. Includerea în pro
gram a divertismentului ar colora 
m,aî viu emisiunile. Chiar o emisiu
ne dedicată clubului „Firul roşu* şi 
formaţiilor sale artistice n-ar fi nea
venită. N-ar trebui neglijată nici ac
tivitatea ateist-ştiinţifică. In rest, du
pă cum aminteam la început, subiec
tele sínt bine tratate, bazate pe in
formaţii numeroase şi interesante. 
Cîteva titluri de materiale difuzate 
atrag atenţia: „Omul de la volan" 
(9.XI), reportaj dedicat şoferilor de 
la coloana T.T.A., „Concursul filatoa
relor“ (2.XI), „Gheorghe Lazăr — 
pildă de patriotism" — (26.X), „Por
trete de muncitoare fruntaşe* f 19.X), 
„Bilanţ yaloros la „Firul roşu".

Limbajul folosit este accesibil, clar, 
concis si fără inutile întortocheri de 
fraze. O calitate care nu trebuie să 
lipsească nici unei emisiuni de ra-, 
dioficare.

Poate, pentru ca treburile să mear
gă si mai bine, ar trebui stabilită o 
legătură mai intensă cu marea masă 
de abonaţi. Sporirea emisiunilor cu 
un accentuat caracter politic, în ca
drul cărora să se dezbată aspecte ale 
evenimentelor interne şi externe, ar 
da un caracter mai angajat progra
melor.

Există, de asemenea, o situaţie stra
nie: sătenii din Tălmăcel au reţea 
de radioficare, primesc emisiunile 
postului de radio Bucureşti I, dar 
nu şi pe cele ale staţiei locale. Cre
dem că trebuie ca această stare de 
lucruri să nu mai persiste.

*
Centru! de radioficare din Tălmă

cişi sé înscrie în rîndul centrelor cu 
o .activitate laborioasă, metodică şi 
constantă, dovedindu-şi pe deplin u-
tilitatéa.

GEORGE DAVID

•  Indiferent dacă proprietarul 
are sau nu domiciliul în Sibiu, 
stimată tovarăşă Paraschiva 
Croitoru, din moment ce dv. de
ţineţi spaţiul locativ în mod le
gal, nu puteţi fi obligată să vă 
mutaţi decît în situaţia în care 
proprietarul, care doreşte să-şi 
ocupe apartamentul, vă oferă în 
schimb o locuinţă corespunză
toare atît sub raportul normei 
locative cît şî al confortului. 
Stabilirea dacă locuinţa oferită 
în schimb este sau nu corespun
zătoare o face consiliul popular 
al municipiului unde este situat 
imobilul şi în ultimă instanţă 
judecătoria.

In nici un caz chiriaşul nu 
poate fi obligat să se mute, în 
situaţia arătată, decit în baza 
unei sentinţe judecătoreşti ră
masă definitivă.

•  Prin păsătoria încheiată în 
anul 1963, dv. tovarăşe Petre 
Guţi din Copşa Mică v-aţi schim
bat numele de familie, luînd nu
mele soţiei — Horvatt. Copilul 
născut în afara căsătorie! poartă

numele de familie al dv. împre
jurarea că ulterior aţi divorţat, 
reluîndu-vă numele de familie 
avut anterior căsătoriei nu in
fluenţează asupra înscrierii în 
certificatul de naştere al copilu
lui la rubrica „numele de familie

al tatălui“, deoarece dv. în mo
mentul naşterii copilului aveaţi 
numele de Horvatt, iar copilul a 
dobîndit acest nume prin efec
tul filiaţiei.

•  Aveţi dreptate tovarăşe 
Toma Alamă din Agnita. Decre
tul (620/1973) cu privire la mă
surile de dezvoltare a bazei e-

nergetice şi de folosire mai ju
dicioasă a combustibililor şi e- 
nergiei, în anexa 1 nu prevede 
şi motocicletele şi motoretele. 
Cerînd relaţii de la organele 
competente ni s-a comunicat că 
şi pentru motociclete sau moto

rete, în urma unor precizări, a 
fost stabilită o cotă anume de 
benzină. Urmează a vă adresa 
organului de miliţie din oraşul 
Agnita care vă va da îndrumări 
asupra modului în care veţi ob
ţine aceste cote de benzină.

•  Ne-a surprins, tovarăşe 
Petre Teodor din Sibiu, lipsa dv.

de încredere în „conştiinţa oa
menilor", a acelor oameni care 
cu mintea şi braţele construiesc 
o societate nouă, superioară, a- 
trăgind stima şi respectul tutu
ror popoarelor din lume.

Se poate întîmpla să mai existe 
Intr-adevăr şi persoane pentru 
care interesul personal primea
ză. Pentru aceste persoane există 
reglementări precise, care merg 
de la simple amenzi la pedepse 
privative de libertate.

Folosirea mai judicioasă a 
combustibililor şi energiei este 
reglementată în mod judicios, 
iar încălcarea dispoziţiilor cu
prinse in Decretul nr. 620/1973, 
care reglementează această pro
blemă, atrage răspunderea disci
plinară, materială, civilă, admi
nistrativă sau penală a acelor 
persoane care le încalcă dînd 
dovadă că nu au conştiinţă so
cialistă. Sperăm însă, că numă
rul acestora va fi mic.

TEODOR ŢEREANU

D ialog  
cu  cititorii

C erin ţelor>

sp o rite , o replică 
binevenită

Pentru buna servire a publicului, 
începînd din 9 XII a.c., în fiecare 
duminică (zi de vîrf) în holul Ofi
ciului P.T.T.R. Sibiu 1 (str. 1 Mat 
nr. 14) va funcţiona între orele 6,30 
şi 22 încă o cabină telefonică. Mă
sura este binevenită şi are meni
rea de a scurta timpul de aşteptare 
al cetăţenilor care solicită convorbiri 
interurbane.

A G E N D A  PIO N IER EA SC A
Pe urmele 
strămoşilor

Nu demult, cu un autocar spaţios 
şi elegant, elevii clasei a IV-a de 
la Şcoala generală nr. 1 din Sibiu 
au pornit Sutr-o excursie neobişnui
tă. Sub îndrumarea învăţătoarei lor. 
Elena Albescu, grupul entuziaştilor 
s-a îndreptat pe cel mai frumos din
tre traseele unei expediţii posibile: 
drumul istoriei. Obiective geografi
ce — Alba Iulia şi Tilişca. In capi
tala Unirii elevii sibieni au vizitat 
Muzeul şi relicvele din vechime, mo
numentul şi temniţa lui Horea, alte 
numeroase mărturii ale gloriei stră
bune şi ale luptei pentru dreptate. 
La Tilişca ei au văzut ruinele pu
ternicei aşezări dacice, din această 
poartă a munţilor, înţelegînd mai bi
ne continuitatea de viaţă şi luptă 
din. istoria acestor meleaguri. Dar 
excursia în sine' nu a fost un scop 
şi un punct final în călătoria lor bo
gată pe urmele strămoşilor. întregul 
material a fost mai apoi folosit în 
argumentaţia practică la lecţiile de 
istoria patriei, constituind totodată 
obiectul unei adunări pioniereşti de
osebit de interesante. Aici s-au evo
cat etapele drumului parcurs de pio
nieri, s-au remarcat foloasele edu
cative ale excursiei, intr-un program 
dens şi ingenios conceput, în cadrul 
căruia elevii au pregătit un album 
ludiaos, care va rămîne semn si în
demn pentru promoţiile viitoare. O 
excurşie, aşadar, nu numai plină de 
faiinecsi călătoriei şi de emoţiile

drumului, dar gîndită ca o expediţie 
îndrăzneaţă şi plină de sens educa
tiv, în adevăratul înţeles al cuvîn- 
tului.

Prin locurile 
unde a trăit 
Ion Creangă

O acţiune interesantă au realizat 
zilele trecute şi elevii clasei a IlI-a 
A de la Şcoala generală nr. 5 din 
Sibiu. Locul de organizare — biblio
teca „Astra". Tema: Prin locurile 
unde a trăit Ion Creangă. „Cu aju
torul mijloacelor audiovizuale, noi, 
elevii, ne scrie Anca Nan, din clasa 
a lil-a, am pătruns în lumea de bas
me a lui Ion Creangă. La sfîrşitul 
lecţiei am vizitat standul de cărţi 
cu opera scriitorului. Vizita s-a în
cheiat cu discuţii despre trecutul si 
viitorul bibliotecii si, desigur, cu în
scrierea noastră ca cititori ai aces
teia“.

La drum cu 
„clubul veseliei“
„O zi obişnuită, de iarnă timpuria. 

Totuşi, pentru noi nu era o zi obiş
nuită, fiindcă elevii Şcolii generale

nr. 2 din Răşinari au pornit într-o 
excursie la Poiana Braşov, minunata 
staţiune montană a ţării. Maşina, 
transformată intr-un adevărat „club 
al veseliei“, alerga pe şoselele albe 
de zăpadă. Pînă la Poiana Braşov 
am trecut prin multe localităţi, unde 
am ■ admirat frumuseţea fără seamăn 
a satelor şi a oraşelor noastre, a 
peisajului înveşmîntat in covoare de 
nea. Urcînd spre Poiana, am admirat 
de pe serpentine panorama Braşovu
lui, iar apoi, cu telecabina am urcat 
pînă sus, pe pîrtiile de schi. Aici, 
vîntul batea puternic, înviorîndu-ne 
obrajii de sănătate, in timp ce noi 
ne avîntam cu schiurile de-a lungul 
covorului imaculat. Cu cîte-o căzătu
ră spectaculoasă, cu coboriri reuşite, 
timpul trece admirabil, săpind în 
sufletele noastre amintiri vii, pe ca
re nu le vom uita niciodată. La în
toarcere, reluăm drumul, prin noap
te, în maşina care alerga peste în
tinderea albă, răsunînd de cîntecul 
entuziast al „clubului veseliei".

Am reprodus cîteva pasaje din 
scrisoarea frumoasă a elevelor Lenu- 
(a Lungu, din cl. Vil-a A şi Ana 
Ihora, din cl, Vl-a B., referitoare la 
excursia organizată la sfîrşitul săp- 
tămînii trecute, sub conducerea prof. 
Gheorghe Tomeseu, un adevărat en
tuziast şi animator al sporturilor de 
iarnă din Răşinari.

Majoritatea duminicilor elevii le 
petrec pe pirtiile de schi de la Păl
tiniş, unde au organizat adevărate 
tabere pentru învăţarea acestui sport 
fermecător. Competiţiile Cupa ciobă
naşului, Cupa tineretului de la sa
te, Campionatul national al copiilor 
au constituit tot atîtea posibilităţi 
de afirmare a elevilor pregătiţi de

prof. Gheorghe Tomeseu. Intre ei, 
Ana Ihora, Mircea Arcaş, Ionică 
Oprea, Gheorghe Omotă, loan Tara, 
Marinela Drăgoi, Maria Naiţă sau 
Ana Oprea au realizat deja cîteva 
rezultate prestigioase, ameninţind cu 
bărbăţie poziţiile fruntaşe ale schiu
lui în judeţ şi, de ce nu, In pian 
republican. E o recunoaştere a mun
cii lor entuziaste, dar şi a sprijinului 
primit din partea organelor locale, 
judeţene şi nationale.

ION POPA

CINEMA
SIBIU: PACEA:

Doi pe un balansoar
(orele 9,00; 12,00; 15,30; 18,00; 20,30); 
ARTA: O sută de lei (orele 10,00; 
12,00; 14,30; 16.30; 18,30; 20,30); TI
NERETULUI: Pisica junglei (orele 
10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30;
20,30); 7 NOIEMBRIE: Facerea lumii 
(orele 10,00; 14,00; 16,00; 18,00 şi 
20, 00 ) .

MEDIAŞ: PROGRESUL: Cînd le
gendele mor (orele 9,00; 11,15; 14,00; 
16,30; 19,00; 21,15); TINERETULUI:
Acea pisică blestemată (orele 10,00; 
16,30; 18,30; 20,30).

CISNADIE: POPULAR: Viforniţa 
(orele 11,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Aventurile lui 
Babuşcă (orele 10,00; 16,00; 18,00 şi 
20 ,00 ) .

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Lumea se distrează (orele 18,00 şi
20 ,00 ) .

OCNA SIBIULUI: Conspiraţia (o-
reie 17,00 şi 20,00).

BAZNA-BĂI: Inima e un vînător 
singuratic (orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Bărbaţii în deplasare (orele 17,00 şi 
19,00).

TELEVIZIUNE
9,00 — Lumea 

copiilor. 9,30 — 
De Ia Alfa Ia Omega. 10,00 — Te
lex. 10,05 — Selecţiuni din emisi
unea „Cîntare patriei*. 10,40 — 
Bucureştiul necunoscut (reluare). 
10,55 — Ansamblul folcloric „Cu
nuna* a! Casei de cultură a oraşu
lui Agnita. 11,15 — Teatru scurt 
— „Noapte fierbinte* de Lívia 
Ardeleanu. 12,00 — Telejurnal.
16,00 — Telex. 16,05 — Caleidoscop 
cultural-artistic. 16,25 — Avanpre
mieră. 16,30 — Emisiune în limba 
germană. 18,15 — Muzică populară 
cu Georgeta Anghel şi Alexandru 
Roman. 18,30 — Teleglob — Shri 
Lanka — Reportaj. 18,50 — Un 
mare artist: Dirijorul Ionel Perlea. 
19,20 — 1001 de seri — Fabule de 
La Fontaine: „Broasca şi şobolanul". 
19,30 Telejurnal — Cincinalul îna
inte de termen — 1973 an hotărî- 
tor. 20,00 — Cîntecul săptămîniis 
„Ţară tu, iubirea noastră*. 20,05 —

52 de iniţiative în 52 de săptămînl. 
20,15 — Teleenciclopedia. 20,55 — 
Publicitate. 21,00 — Film serial.
Brett şi Danny — Un nou serial da 
aventuri avînd ca interpreţi prin
cipali pe Roger Moore şi Tony 
Curtis. 21,50 — In studioul 3 Car
men Stănescu — tn distribuţiei 
Marcel Anghelescu, Matei Alexan
dru, Sorin Gheorghiu, Gheorghe 
Mihăiţă, George Calboreanu jr.„ 
Ceorge Ulmeni, ‘ Ştefan Licareţ. 22,40 
—- Telejurnal — Sport.

DUMINICĂ, 9 decembrie

8,00 —• Bună dimineaţa! 8,30 — 
Cravatele roşii. 9,25 — Film serial: 
Daktari. 9,50 — Viaţa satului. 11,00 
— Emisiune în limba maghiară. 12,30 
—• De strajă patriei. 13,00 — Album 
duminical. 14,00 — Fotbal: F.C. Ar
geş — Dinamo Bucureşti, 15,50 — 
Continuarea albumului duminical. 
17,05 — Film serial: Schulmeister 
(III). 18,00 — Cîntare patriei. Con
curs coral interjudeţean. 19,20 — 
1001 de seri. Bolek şi Lőlek. 19,30 — 
Telejurnal. 20,00 — Reportaj filmat. 
Vizita preşedintelui Consiliului da 
Stat al Republicii Socialiste România, 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu, în Sta
tele Unite ale Ameririi. 20,30 — No
roc bun! Reportaj din Valea Jiului. 
20,50 — Film artistic. Funny Face. 
22,00 — Telejurna1. Sport.

TEATRU
ce scena 

de stat din
Teatrului
localitate

axe loc astăzi, la ora 19,30 spectaco
lul cu piesa Răposatul, abonament P.

Centrul meteorologic Sibiu comu
nică vreme schimbătoare cu cerul 
mai mult noros. Temporar, va ninge 
slab. Vîntul va sufla slab din secto
rul vestic. Temperaturile minime vor 
fi cuprinse între minus 5 şi minus 3 
grade, iar maximele vor oscila între 
zero şi 2 grade.

TEATRUL MIC BUCUREŞTI
prezintă pe scena Casei de 
cultură a sindicatelor, dumi
nică, 9 şi luni 10 decembrie 
1973, ora 19,30 pe Ioana Ma- 
rinescu, Vasilica Tastaman, 
Olga Tudorache, Leopoldina 
Bălănuţă, Ion Manta, artist 
emerit, în marele succes

DUPĂ CĂDERE

de Arthur Miller

cu Maria Pótra, Maria Mun- 
teanu, Ileana Dunăreanu, 
Stamate Popescu, Mitică Po- 
pescu, Mihai Dogaru.

Liceul agricol Sibiu
str. Banatului nr. 2, telefon 1 36 81 sau 2 19 06 anga
jează prin concurs:

— contabil şef
Studii necesare: studii medii de specialitate cu o ve

chime de cel puţin 11 ani în specialitatea funcţiei.
Salarizarea conform H.C.M. 2841/1968, Legea 12/ 

1971 şi H.C.M. 890/1973.

Întreprinderea de preindustri- 
alszare şi achiziţii Sibiu

(fost I>. C. A.)
ANGAJEAZĂ PRIN CONCURS :

— şef centru — pentru Centrul din Mediaş
— şef contabil — pentru Centrul Mediaş 
Condiţiile de încadrare conform Legii nr. 12/1971. 
Data concursului: 15 decembrie 1973, ora 11, la

sediul Centrului Mediaş, Şoseaua Sibiului nr. 51.
Informaţii la întreprinderea de preindustrializare 

şi achiziţii Sibiu, str. Ştefan cel Mare nr. 191, telefon 
3 11 27.

IC A
PUB1ICITATE

VlND măsuţă-toaletă sculptată. 
Str. Luceafărului 71 (Lazaret).

VlND covor persan, manual, 2X3 
m. Str. Turnului 23, etaj X, aparta
ment 8, Bacs Gizela.

PIERDUT bani, piaţa Gara Mică. 
Adresaţi Răşinari, str. 9 Mai, 1343.
Recompensă.

CUMPĂR tub oxigen, 5—10 kg, cu 
regulator şi manometru. Telefon
2 25 25.

CUMPĂR poartă şi porliţă de fier, 
haină oiele sau material. Tileton
7 26 19.

Şantieru l 
de construc ţii 

fo res tie re  
Tălm aciu

judeţul Sibiu angajează 
urgent:

— 1 tehnician norma
tor

Informaţii suplimentare 
la sediul şantierului, tele
fon 1 45 Tălmaciu.
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C reşterea productiv ităţii 
m uncii-ob iectiv  prioritar 

ai com uniştilor
La plenara comună a C.C. al 

P.C.R. şi Consiliului Suprem al 
Dezvoltării Economice şi Sociale 
a României, tovarăşul Richard 
Winter, prim-secretar al Comite
tului judeţean Sibiu al P.C.R., 
arăta că, în judeţul Sibiu „creş
terea cu aproape 20 la sută a rit
mului de dezvoltare economică 
implică sarcina de mare însemnă
tate a realizării acestui spor pe 
baza ridicării productivităţii mun
cii“.

In lumina acestui deziderat, 
plenara lărgită a comitetului de 
partid de la I.P.A.S., cu ocazia 
prezentării dării de seamă de la 
alegeri pînă în prezent, a rezer
vat un spaţiu larg măsurilor po
litice şi organizatorice pe care le 
solicită sarcina de creştere a pro
ductivităţii muncii cu 18 la sută 
faţă de acest an. In acest sens di
recţiile principale de acţiune vi
zează întărirea disciplinei de 
muncă, permanenta perfecţionare 
a pregătirii profesionale, ridica
rea calităţii produselor.

Exigent şi-a prezentat punctul 
de vedere asupra a ceea ce tre
buia făcut comunistul Nicolae 
Blaga. „Noi nu folosim încă efi
cient maşinile şi utilajele. In 
foarte multe cazuri reparaţiile se 
fac de mîntuială. Astfel cum se 
explică că o maşină se strică la 
trei zile după reparaţii?“. în altă 
ordine de idei — arăta vorbito
rul, în continuare — există o ma
re cantitate de timp de lucru ne
folosit raţional, începînd de la 
muncitorul necalifioat pînă ia di
rector. Ordine şi disciplină se ce
re şi în evidenţa şi depozitarea 
materialelor. Comunistul Gheor- 
ghe Damian exemplifica astfel că 
din lipsa unei evidenţe stricte şi 
a unui loc de depozitare se fură 
piese de valoare (cardane), se de
teriorează rulmenţi şi alte mate
riale.

Evidenţele din fişele magazine
rilor nu concordă cu ceea ce au 
de fapt în magazie. Aceste nea
junsuri sínt o urmare a incompe
tenţei celor direct răspunzători şi 
a lipsei de control permanent. 
Multă atenţie se cere acordată 
calificării şi policalificării cadre
lor. „Sínt cazuri — arăta Gheor- 
ghe Damian — cînd un tînăr cu 
calificare nu ştie încă să citească 
şubler-ul, Cred-că aceasta este 
principala cauză a pieselor rebu- 
tate în cele 11 tuni ale anului, în 
valoare de 4,5 milioane lei".

Plenara a stabilit ca sarcină 
permanentă comunistului Andrei 
Kanyaró ca, pe anul 1974, să 
organizeze cursuri de calificare 
şi policalificare care să cuprin
dă peste 500 de muncitori. Cunos- 
cînd deficienţele în acest dome
niu, comitetul de partid din în
treprindere va trebui să contro
leze mai atent modul în care se 
desfăşoară cursurile de calificare, 
să sporească exigenţa instructori
lor şi a muncitorilor pe lîngă ca
re ucenicii îşi desăvîrşesc cunoş
tinţele profesionale. Din exemple
le citate mai sus se constată că e

necesară, de fapt, o creştere a 
competenţei profesionale la toa
te nivelele. Munca politică de 
masă va trebui să aibă mai mult 
în vedere stilul de muncă al con
ducătorilor de producţie, să criti
ce tergiversările în aplicarea u- 
nor măsuri care să servească bu
nul mers al producţiei. Aceasta 
presupune ca membrii de partid 
să nu se rezume la constatarea 
unor neajunsuri ci să acţioneze, 
folosind toate mijloacele pentru 
înlăturarea lor. Un rol de seamă 
revine în acest caz agitatorilor. 
Scriptic la I.P.A.S. există un nu
măr de 126 agitatori dar în reali
tate ei nu acţionează permanent, 
nu sínt controlaţi şi informaţi cu 
regularitate de către birourile or
ganizaţiilor de bază. Comitetul de 
partid a obţinut rezultatele bune 
pe linia folosirii foilor volante, a 
gazetelor de perete, a lozincilor, 
etc. €  necesar însă ca şi în a- 
cest domeniu să fie atraşi în 
munca de propagandă şi agitaţie 
vizuală mai mulţi comunişti cu 
reale calităţi. Am evidenţiat mai 
mult aspectele negative de orga
nizare, de disciplină, de compe
tenţă a cadrelor. Aceasta şi 
pentru faptul că în prezent în
treprinderea se prezintă cu prin
cipalii indicatori nerealizaţi. Este 
adevărat că 65 la sută din pro
ducţia întreprinderii o reprezintă 
produsele nou asimilate şi că în 
acest sens există încă o serie de 
greutăţi obiective.

In încheierea lucrărilor a luat 
cuvîntul tovarăşul Victor Mure- 
şan — secretar al Comitetului ju
deţean de partid — Sibiu. „Pen
tru rezultatele bune — a arătat 
vorbitorul — comitetul de partid, 
întregul colectiv de muncă este 
felicitat. Asta nu înseamnă că nu 
trebuie să privim cu multă res
ponsabilitate lipsurile care mai 
sínt. Tovarăşul Victor Mureşan a 
prezentat apoi importanţa ultime
lor documente de partid şi de stat 
care solicită din partea fiecărui 
comunist, a fiecărui cetăţean dez
voltarea spiritului gospodăresc. 
Aceasta pentru sporirea mai rapi
dă a nivelului de viaţă. Şi-a ex
primat apoi părerea că în acest 
sens la I.P.A.S. mai sínt încă su
ficiente rezerve.

Există, de pildă, utilaje noi în 
valoare de 4 milioane lei care 
nu sínt folosite pentru că hala 
destinată montării acestora n-a 
fost dată in folosinţă, timp în 
care o altă hală de 7 mii m p 
stă goală, din lipsă de utilaje. 
In continuare vorbitorul a ară
tat că numai printr-o organizare 
superioară a muncii, sarcinile de 
plan pentru anul 1974 pot fi rea
lizate. Organizarea însă presu
pune efort, o muncă de perspec
tivă, o sporire a contribuţiei fie
căruia pentru creşterea produc
tivităţii muncii, pentru realizarea 
de economii, pentru mai buna 
gospodărire a mijloacelor finan
ciare şi materiale ale întreprin
derii.

DUMITRU GEMENEL

Semnalări -  răspunsuri
In urma celor sesizate de către 

Maria Bemard cu referire la felul 
cum a fost consultată şi tratată de 
medicul Paul Hamzea, care a avut o 
atitudine necorespunzătoare faţă de 
bolnavă, Direcţia sanitară a judeţu
lui Sibiu ne încunoştinţează despre 
măsurile luate. Printre acestea se e- 
numeră: prelucrarea atitudinii medi
cului respectiv în adunarea cu per
sonalul medical al Spitalului orăşe
nesc Agnita; rezolvarea cazului res
pectiv printr-un consult colectiv de 
medici specialişti ai spitalului şi a- 
pliearea tratamentului adecvat; sanc
ţionarea dr. P. H. cu diminuarea sa
lariului cu 5 la sută pe o perioadă 
de 3 luni (conform art. 13, lit. c din 
Legea nr. 1/1970).

La cele semnalate de un grup de 
cetăţeni din Gura Rîului cu privire 
la neregulile manifestate la unul din 
magazinele din comună, conducerea 
IJECOOP Sibiu a luat măsuri de 
sancţionare. „Pentru faptul că nu a 
respectat programul magazinului şi 
a permis consumarea de băuturi al
coolice în unitate, gestionara Maria 
Dancea a fost sancţionată cu AVER
TISMENT".

Un grup de membri cooperatori 
din Aţei ne sesizau prin scrisoarea 
lor despre faptul că unii consăteni 
nu respectă Statutul C.A.P., folosind 
suplimentar terenuri agricole. Printr-o 
atentă verificare şi măsurare a su

prafeţelor deţinute ca loturi perso
nale de către toţi cei nominalizaţi, 
Direcţia generală a agriculturii ju
deţului nostru concretizează situa
ţia de fapt. t-

Astfel, Octavian Halmaci (nr. 213) 
deţine peste prevederile statutului 
o suprafaţă de 0,17 hectare (teren în 
pantă mare, nemeoanizabil, care are 
o fertilizare scăzută); Nicolae Totea 
(nr. 216) deţine în plus 0,09 hecta
re (cu exces mare de umiditate). Si
tuaţia lui loan Popa (nr. 216) consti
tuie însă un aspect mai deosebit. 
Pe lîngă faptul că deţine peste pre
vederile statutului suprafaţa de 0.08 
hectare cu motivaţia că i s-a atri
buit drept compensare pentru gradul 
mai scăzut de fertilitate al lotului a- 
tribuit în folosinţă, mai deţine şi 
foloseşte şi „ . . .  suprafaţa de 2,49 
hectare teren prţ'en it în urma dece
sului părinţilor pentru care nu sínt 
întocmite formele de succesiune, 
sustinindu-se că este partea celor 
şase fraţi. Suprafaţa respectivă nu 
este operată în registrul agricol al j 
consiliului popular comunal Aţei în 
partizile celor şase fraţi, urmînd ca 
dreptul de moştenire să fie definiti
vat după dezbaterile de succesiune. 
La ceilalţi cetăţeni nominalizaţi în 
scrisoare nu s-au constatat încălcări 
ale Statutului C.A.P.

Pentru rezolvarea cazurilor citate 
s-a stabilit ca situaţia fiecăruia să 
fie dezbătută în adunarea generală 
a membrilor C.A.P., care va lua ho- 
tărîrile conforme cu statutul.

S. GEORGE

Pe marginea unui caz penal

U ltim a  reprezentaţie
ll vedeam pe stradă. La orice oră 

din zi sau din noapte, cînd mimat 
de treburi „traversam“ bulevardul. 
El era mereu acolo. Omniprezent. La 
un moment dat chiar mă gîndeam 
că peisajul citadin al oraşului ar fi 
fost frustrat dacă EI şi amicii lui — 
cei ce-1 înconjurau şi se înconjurau 
reciproc — n-ar mai exista. Putea 
fi reperat cu uşurinţă, pe trotuar, în 
faţa vreunei vitrine şi cel mai ade
sea în cafenele. Seara îşi muta „re
şedinţa" în saloanele vreunuia din 
localurile de mina întii, din oraş, fi
ind în permanenţă înconjurat de „fi
guri“ reprezentative ale sexului fru
mos. Acolo se íntindéa la . . .  mese 
sărbătoreşti, consunând nu glumă! 
Cît, cum şi ce nici odată nu se în
treba. Poate cei din jur mai făceau 
acest lucru dar, pe loc, orice nesigu
ranţă sau umbră de suspiciune le 
era spulberată, deoarece domnul era 
îmbrăcat bine. Cu toate acestea, şi 
'în ciuda celor 25 de ani ce-i avea, 
viaţa dezordonată, de timpuriu în
cepută, îşi pusese puternic amprenta 
pe faciesul său rotund, oare arăta 
ca al unuia trecut de mult de al 
treilea deceniu.

L-am văzut acum cîteva zile. Dar 
nu in „mediul" preferat şi nici mă
car în compania vreuneia din fru
moasele acelea. Era pe banca acuza
ţilor. în haine vărgate, în faţa cî- 
torva zeci de muncitori dintr-o în
treprindere sibiană, unde i se „re
memorau“ public faptele. Acolo, deşi 
îşi schimbase ţinuta vestimentară, 
înfăţişarea îi rămăsese aceeaşi. Pe 
buze purta acelaşi zîmbet ironic ca

Instalaţie pentru securizarea geamului la Fabrica de geamuri Mediaş Foto; HORST BUCHFELNER

şi cînd discuţiile ce se purtau a- 
prins nu-1 vizau pe El. Din contră. 
Intorcînd capul, în sală, mai träge« 
cîte-o ochiadă amicilor care venise
ră în grup să-l asiste. De fapt „dă
dea" — mai bine zis încerca, se ve
dea doar bine ce eforturi făcea — 
ultima reprezentaţie.

Valentin Folcic, zis Pulu — căci 
despre el este vorba — a ajuns în 
faţa instanţei pentru fals material 
în înscrisuri oficiale, uz de fals şi 
delapidare. Funcţia ce-a deţinut-o 
— gestionar la magazia de alimente 
nr. 1 din cadrul Spitalului unificat 
judeţean Sibiu — a constituit pentru 
el o sursă de venituri dobîndite 
pe cale ilicită. Şi cum „treaba* nu 
mergea dacă nu-şi intra omul In rol, 
a căzut de acord cu propria-i con
ştiinţă (?!) să facă totul ca alimente
le necesare pregătirii hranei bolna
vilor internaţi în spital — alimente 
pe care acesta Ie elibera pe baza u- 
nor acte — să fie în cantităţi cit mai 
mici. Aşa a ajuns ca In nici o jumă
tate de an suma delapidată să se ri
dice la peste 14 mii lei. Se mai pu
tea plînge omul că nu avea prieteni? 
Deloc. Ba încă cîţi avea! Nu-1 mai 
interesa soţia ci, din contră, deveni
se o povară. Amicii şi amicele, plus 
distracţiile ieftine îl costau scump, 
suficient cît să-l împingă mai depar
te, pe drumul pe care apucase. Nu 
l-a şocat nici măcar sentinţa defini
tivă dată de tribunal, în 22 martie 
a.c., cînd a fost graţiat de condamna
rea la un an închisoare, tot pentru 
fals material şi uz de fals! Atunci, 
a beneficiat de graţiere, conform le
gii, pe motiv că nu avea nici un fel 
de antecedente penale. Folcic însă 
îşi vede de treaba lui, „treabă“ pe 
care o începuse în decembrie cînd a 
fost angajat la spital.

Ascultîndu-i faptele şi privindu-l 
pe cei din sală vedeam pe fetele lor 
sentimentul revoltei, al intolerantei! 
Aceşti oameni, care ieşiseră din 
schimbul I, se ruşinau de imperti
nenta şl samavolniciile semenului 
lor, care găsea refugiu în scuze jos
nice, gratuite, scuze de tipul „ea 
m-a îndemnat să fur pentru că îmi 
pretindea bani, cadouri; trebuia să 
o distrez, să o duc cu taximetrul“ 
(ea fiind una din amicele lui). ŞI, 
pe bună dreptate, aceştia se între
bau: cei care l-au angajat şi menti- 
mit într-o funcţie cu gestiune, n-au 
nimic de spus? Oare nu ştia nimeni 
din conducerea spitalului că Folcic 
avea, la procuratură, un dosar de 
cercetare penală? Şi, din martie pî- 
nă In iunie a.c., cînd a fost arestat, 
nu s-a ştiut că cel pus să păzească 
bunurile colectivităţii este un reci
divist?

. . .  Departe de aceste lucruri, ne
înţelese pînă acum de Valentin Fol
cic, zis Pulu, acesta dădea, acolo pe 
banca acuzaţilor, ultima lui repre
zentaţie. Tristă reprezentaţie!

V. BARBU

Unul din tipurile de bascule de mare tonaj ROMAN-Diesel, care la I.M. Mîrşa realizează bena pentru 17 tone

Satisfacţii în „LUMEA HALATELOR ALBE“
A petrece o oră sau o zi în 

„lumea halatelor albe", plină de 
mistere pentru cel neavizat, în
seamnă a încerca clipe de bucu
rii şi de durere, clipe de profun
de emoţii iscate de bătălia ta
cită, dar de mare anvergură, de
seori, contracronometru, pentru 
viaţă. Am cunoscut, în investi
gaţiile făcute în ultimii ani, în 
spitalele şi policlinicile din Si
biu, numeroşi medici foarte buni, 
însă de o modestie rară, pe care 
i-am văzut în „exerciţiul funcţi
unii“ acţionind cu calm şi tact, 
în deplină cunoştinţă de cauză, 
îndeplinindu-şi normal şi obiş
nuit obligaţiile profesionale. Dar 
în spatele acestui „normal* se 
consumă la temperaturi incan
descente energie şi pasiune, spi
rit de dăruire şi o adîncă dra
goste faţă de om. Aşa am cu
noscut numeroşi medici si- 
bieni, pe internistul Radu Ispas, 
pe ginecologul M. Stoichiţă, pe 
cei de la Centrul de recuperare: 
dr. Marius Panu şi dr. Adela 
Frăţilă, pe medicii de circum
scripţie Maria Ţichindeleanu, 
Emil Guţiu, Eugenia Terchilă şi 
pe alţii care se înscriu cu su
fletul şi inima în contingentul 
celor ce nu cunosc zile şi ore 
de repaus în preocupările, stră
dania lor, de a ajuta, prin no
bila profesie îmbrăţişată, semenii 
aflaţi, din punct de vedere al 
sănătăţii, în impas. Şi iată, nu 
demult, am fost martorii unor 
noi izbînzi în „lumea halatelor 
albe", izbînzi care prin situaţiile 
de excepţie ce le-au precedat, 
depăşesc cu mult cadrul faptu
lui obişnuit, cotidian.

. . .  In cabinetul medicului 
, Pavel Ursu, de la Serviciul de 

ortodonţie al policlinicii de copii 
din Sibiu, a fost adus de pă
rinţi, dintr-o comună apropiată, 
tînărul S.T. în vîrstă de 16 ani, 
pentru completarea unor dinţi. 
Examinîndu-1 ochiul ager al me
dicului, observă situaţia deose
bit de gravă în care se afla acest 
copil în pragul adolescenţei: a- 
vea cerul gurii, — bolta pala
tinului — literalmente despica
tă, comunicînd cu orificiile na
zale, maxilarul inferior mult ie
şit în afară şi de aici, nu numai 
o fizionomie deformată, dar şi 
enorme greutăţi In alimentaţie, 
întîrzieri de vorbire şi reflexe 
spontane de om veşnic speriat, 
timid, anormal. Medicul Pavel 
Ursu şi-a dat seama că se află 
în faţa unui caz complex, pen
tru mulţi irecuperabil, însă, cu 
toate greutăţile intuite, a propus 
părinţilor să accepte un trata
ment de lungă durată, explicîn- 
du-le hotărîrea lui şi a colecti
vului pe care-1 coordonează de 
a face ceea ce omeneşte e po
sibil pentru normalizarea cazu
lui. Părinţii au rezerve, le este 
pur şi simplu teamă. Şi frica lor 
avea o justificare. Cu ani în ur
mă s-a încercat o operaţie de 
închidere a palatinului însă în 
timpul anesteziei a intervenit o 
apnee, adică un stop al respira-

ţiei şi intervenţia chirurgicală 
s-a amînat. Apoi, ulterior, oa
menii au refuzat să mai vină 
cu copilul la spital... Acum, 
medicul Pavel Ursu face uz 
de toată elocinţa de care 
dispune, aduce argumente şi 
exemple practice din succesele 
sale anterioare, arată fotografii 
şi mulaje de care abundă raf
turile cabinetului său — şi în 
cele din urmă reuşeşte să-i con
vingă. Şi părinţii au acceptat; 
cam sceptici, e drept, dar în fond 
era vorba de copilul lor pe 
care-1 iubeau.

Dr. Pavel Ursu şi-a asumat o 
sarcină grea, o răspundere care 
incumba o muncă inţensă, de 
lungă durată, talonată în ani. 
Tratamentul a solicitat mintea,

File de reportaj

clus în programele lor de lucru 
şi comunicări solicitate anume, 
din Sibiu.

*
O autosalvare gonea în viteză, 

din oraşul Victoria spre Sibiu. 
Şo’erul ştia că acolo, în spate, 
o femeie se luptă cu moartea, 
că fiecare minut valorează cît o 
viaţă de ani; o femeie de 30 da 
ani, pe nume Regina Lingmar, 
gravidă în luna a noua, se afla 
în stare de comă, în pragul mor
ţii. S-a intoxicat.

Maşina ajunge Ia Sibiu în ju
rul orei 14. Femeia este inter
nată direct la serviciul de reani
mare al Spitalului judeţean un
de medicul Petru Lissai îşi dă 
seama că se află în faţa unui 
caz deosebit de grav, cu şanse 
minime, atît pentru mamă cît sl 
pentru copil; o situaţie nemai- 
întîlnită, nici în practică nici în 
literatura de specialitate. Dar nu 
e timp de răsfoit cărţi de spe
cialitate, nici de dus discuţii cu 
alţi colegi în jurul cazului. Fie
care clipă este hotărîtoare. Me
dicul Petru Lissai, ajutat de asis
tenta Maria Popescu începe o 
luptă înverşunată, o luptă în 
surdină, înfruntînd moartea prin
tr-un tratament forte. Bolnava a 
fost intubată şi timp de 24 de 
ore a respirat artificial. In tot 
acest interval nu ieşise însă din 
starea de comă ceea ce compli
ca enorm lucrurile căci, trebuia 
să se salveze nu numai mama 
ci, şi copilul.

De aceea, a apelat la ajuto
rul medicului ginecolog Nicolae 
Lupea, de gardă la maternitate. 
Om inimos, de o mare sensibi
litate la durerile semenilor, a- 
cesla s-a deplasat urgent, stăpî- 
nit de o adîncă frămîntare pen
tru cazul anunţat, la serviciul de 
reanimare al spitalului judeţean. 
Şi acolo, cu grijă şi temere, dar 
fără ezitare a încercat şi, spre 
satisfacţia lui, a colectivului în
treg şi, mărturisim, a noastră, a 
reuşit să ajute ' femeia să nască 
în starea de comă în care se 
afla, o fetiţă de 2,9 kg. Dar ame
ninţarea continuă să plutească 
asupra copilului şi el puternic 
Intoxicat. De aceea, acţiunea de 
dezintoxicare a început imediat 
după naştere. După 24 de ore 
mama şi-a revenit însă într-o 
stare de agitaţie violentă psiho- 
motorie, după care, a căzut din 
nou în comă timp de 3 zile. 
Lupta medicilor cu moartea a 
continuat în toată această peri
oadă. Un caz unic, un caz_ care 
a cerut eforturi deosebite, iniţia
tivă şi abnegaţie din partea ca
drelor sanitare, care au tratat fe
meia. Dar, important este că a- 
cum şi mama şi fetiţa sínt să
nătoase, în afara oricărui pe
ricol.

-*
. . .  Secvenţe de omenie, de 

pasiune profesională, de cuno
ştinţe înaintate.

VIRGIL LAZAR

inima şi mîinile iscusite ale me
dicului pentru soluţionarea unui 
complex de probleme: oprirea 
creşterii în lungime a mandibu- 
lului, realizată prin folosirea u- 
nei „capeline cu bărbiţă*; alun- 
girea şi dilatarea maxilarului, 
obţinute printr-o placă palatină 
activă, cu arc; redarea funcţiei 
mastioatorii a gurii prin montarea 
a 4 incisivi superiori — din 
ACRILAT şi confecţionarea unei 
proteze adecvate; înlăturarea as
pectului neplăcut prin mici in
tervenţii chirurgicale şi introdu
cerea unor dispozitive funcţio
nale. Cel mai mare şi inedit suc
ces în rezolvarea acestui caz 
este ideeă închiderii despicăturii 
palatinului cu o proteză mobilă, 
un adevărat palatin artificial 
imaginat şi construit de dr. 
Pavel Ursu, aparat prin care 
s-au eliminat greutăţile în ali
mentaţie, s-a îmbunătăţit fone
tica gurii, pronunţia, vorbirea 
devenind perfect inteligibilă. Pa
ralel, cu sprijinul profesorului 
Mircea Tudor de la centrul lo
gopedic din Sibiu s-au început, 
cu acest copil, lecţii de reedu
care a vorbirii.

. . .  In cabinetul medicului 
Pavel Ursu a intrat zilele trecute 
un tînăr îmbrăcat elegant, cu 
cravată, cu o faţă luminoasă şi 
ochi vioi, expresivi: era pacien
tul său S.T. care, după tratament 
s-a calificat şi s-a angajat într-o 
mare uzină constructoare de ma
şini şi care, acum i-a spus doc
torului: „Vă dau o veste: mă 
însor“. Faţa medicului a iradiat 
pentru o clipă sub impulsurile 
unei bucurii copleşitoare, tînă
rul S.T. fiind unul dintre cele 
2 000 de cazuri, mai uşoare, sau 
mai grele, rezolvate de dr. Pavel 
Ursu, în cabinetul său de orto
donţie, aparatele, dispozitivele şi 
soluţiile sale fiind însă cuno
scute la Hamburg, în Veneţia, 
Iugoslavia, unde forumuri inter
naţionale de specialitate au in-

TRICHINELOZA -  boală tra n sm isă  prin consum ul 
n eco n tro la t al cărnii de porc

Carnea de porc, atît de apreciată 
de consumatori, poate constitui o 
sursă de îmbolnăvire pentru om, 
cînd este consumată fără a fi con
trolată, deoarece, uneori, poate con
ţine germenii bolii numită trichi- 
neloză.

M ăsuri c o n c r e te
(Urmare din pag. Iţ

brie etc., corpurile de iluminat 
au fost reduse la jumătate.

— In raza deservită de noi, a- 
dică 54 de localităţi din judeţ, 
preconizăm ca în cel mai scurt 
timp să reducem iluminatul pe 
străzi prin scoaterea din func
ţie a 50 la sută din corpurile de 
iluminat. In întreprinderi există 
posibilităţi şi mai mari de re
ducere. Mă refer în special la 
faptul că în unele unităţi cor
purile de iluminat fiind instala
te în tavan, pînă jos în hală, la 
locul de muncă îşi pierd inten
sitatea, iar pe de altă parte a- 
cestea se aprind de la un singur 
întrerupător — ne spune inter
locutorul.

Iată aşadar, numai două posi
bilităţi, prin care se poate in
terveni pentru folosirea judicioa
să a energiei electrice. Sigur că 
în întreprinderi şi instituţii căile 
sínt multiple, fiecare serviciu 
energetic le cunoaşte de fapt şi 
poate acţiona ca atare.

Măsuri bune în această direc

ţie au fost întreprinse şi la coo
perativa „Meşteşugarul“. Aici, în 
urma studiului întreprins de că
tre o comisie care s-a deplasat 
la toate unităţile cooperativei, 
s-a stabilit, printre altele, înlo
cuirea becurilor de puteri mari 
cu altele mai mici, reducerea 
iluminatului excesiv din maga
zine şi centre de deservire folo- 
sindu-se iluminatul local, stin
gerea firmelor şi reclamelor la 
terminarea programului de lucru 
etc. Toate acestea, precum şi 
alte măsuri, vor avea ca rezul
tat economisirea în acest an a 
4 578 Kwh, 150 mc gaz metan, 
precum şi peste o jumătate tonă 
de benzină.

Activitate intensă în vederea 
reducerii consumului de energie 
şi combustibil se desfăşoară «i 
în celelalte unităţi ale munici
piului Mediaş. Peste tot, existînd 
preocupare, au fost luate măsuri 
adecvate, care îndeplinite vor 
conduce la economisirea de în
semnate cantităţi de energie şi 
combustibil.

întreprinderea „11 Iunie din Cisnădie 
dobindeşte noi valenţe

(Urmare din pag. I)

s-a scurs, de la începutul anu
lui şi pînă în prezent, am eco
nomisit 600 kg materii prime.

Rezultatul prefigurează intensi
tatea căutărilor specialiştilor noş
tri, a întregului colectiv, arătînd 
căile pe care s-a mers. Bună
oară, în producţie s-au folosit 
doar reţelele de amestec cele 
mai raţionale, solicitînd şi pro- 
curînd sorturi de bumbac care 
să ne permită folosirea lui ra
ţională. Desigur că, hotărîtoare 
în această direcţie a fost preo
cuparea pe care a avut-o comi
tetul oamenilor muncii de a for
ma un contingent de cadre la 
nivelul cerinţelor actuale. Aşa 
se explică de ce firele produse 
de noi sínt unanim apreciate pe 
piaţa internă şi internaţională. 
Acţionind ferm asupra acestei 
pîrghii — calificarea continuă a

personalului prin şcoli profesio
nale, calificare la locul de mun
că, ucenicie şi cursuri scurte de 
ridicaré a calificării — am fa
cilitat, de fapt, introducerea me
todelor moderne de muncă, care 
au la bază principii ergonomice 
şi alte forme noi de organizare 
a producţiei şi a muncii.

Planul de măsuri tehnico-orga- 
nizatoricé întocmit şi completat 
ori de cíté ori apare vreo idee 
valoroasă ne-a ajutat şi ne va 
ajuta şi pe viitor să ne sporim 
cuantumul eficienţei activităţii 
noastre. In condiţiile în care o 
pondere de 75 la sută din ni
velul de cheltuieli ale întreprin
derii o deţine materia primă, este 
simplu de înţeles că aici trebuie 
concentrată, aproape cu priori
tate, toată atenţia. De fapt, în 
vasta acţiune de reducere a con
sumurilor şi folosirii raţionale a 
materiilor prime şl materialelor

intră şi energia electrică, com
bustibilul etc. In urma apariţiei 
Decretului cu privire Ia măsurile 
de dezvoltare a bazei energetice 
şi de folosire mai judicioasă a 
combustibililor şi energiei, comi
tetul oamenilor muncii a trecut 
Ia măsuri concrete, revizuindu- 
se toate consumurile, indiferent 
de ce natură'«r fi ele, pentru a 
pune stavilă risipei.

In complexa acţiune declanşa
tă pe toate fronturile producţiei, 
în marea întrecere socialistă 
consacrată înfăptuirii cincinalu
lui înainte de termen, s-au evi
denţiat, de la începutul anului, 
un număr de 84 muncitori din
tre care menţionăm nume ca: 
Maria Kellner, Floarea Spîrlea- 
nu, Rozina Simen, Romioara Stă
var, Victoria Teaşcu, Eugenia 
Olaru, Elena Cuptor, Victoria 
Cosma, Elena Iosof, Teodor Mol
dovan, Ion Linz şi alţii.

Trichineloza este o boală parazita
ră, de invazie, datorită dezvoltării u- 
nor viermi la nivelul intestinului, de 
unde larvele trec în sînge şi de aici 
în toată musculatura corpului, la 
om sau la animal.

Omul se îmbolnăveşte prin con
sumul cărnii de porc infestată, 
atunci cînd sacrifică animalul cum
părat din tîrg sau crescut în gos
podărie. Cetăţenii care au crescut 
singuri porcii, porci care n-au fost 
niciodată bolnavi, iar carnea la 
tăiere nu fe arată nimic deosebit, 
au credinţa că nimic rău nu li se 
poate întîmpla.

Aici e toată greşeala. Boala nu se 
vede nici Ia porcul în viaţă, nici in 
carne, după tăiere. Ea se constată 
numai la microscop, prin analiză 
trichinoscopică.

Omul, la 1—5 zile de la consu
mul cărnii de porc infestată cu tri- 
chinelă, exprimă semne de boală 
foarte asemănătoare cu cele din stă
rile gripale mai rele. Timp de 10— 
14 zile face febră, anemie, greaţă, 
vărsături, enterită, umflături ale fe
ţei, lipsa poftei de mîncare etc.

Desigur gravitatea bolii este în 
funcţie de numărul mai mare sau 
mai mic de larve înghiţite odată cu 
carnea infestată şi de repetarea 
consumării cărnii sau preparatelor 
de carne (cîrnaţi etc.) cu germeni.

In judeţul Sibiu cazuri de trichi- 
neloză la ora, sub formă de epi
demii, s-au înregistrat numai spo
radic. Ultimul focar, de la Mediaş, 
din ianuarie 1973, a cuprins toţi 
membrii unei familii.

Statul nostru, în grija luă pentru 
sănătatea publică, a hotărît ca în
cepînd din anul acesta şi porcii din 
•ectorul particular, sacrificaţi pen

tru consum propriu, să fie contro
laţi gratuit şi obligator pentru tri- 
chinoză.

Se face apel la conştiinţa cetăţe
nească (dar şi la grija fiecăruia din
tre noi, pentru propria noastră să
nătate), ca toţi cei care sacrifică 
porcii pentru consum familial, să 
trimită probe de carne (pe cît po
sibil proaspătă, imediat după tăiere) 
la cel mai apropiat serviciu vete
rinar, pentru depistarea trichinelo- 
zei. Singure, serviciile sanitare ve
terinare nu pot face mare lucru. E 
necesară o conlucrare strinsă între 
cetăţenii în cauză şi serviciile vete
rinare. ,

Tot pentru salvgardarea sănătăţii 
publice s-au luat şi următoarele 
măsuri: afumătoriile de carne auto
rizate de pe raza judeţului vor pri
mi carne şi preparate de carne de 
porc la afumat, numai dacă sínt în
soţite de cuvenitul buletin de ana
liză trichineloscopică, prezentat de 
proprietar; măcelarii activi sau pen
sionari, care se ocupă cu sacrifi
cări de porci la cetăţeni, sínt obli
gaţi să trimită proprietarii porcilor 
sacrificaţi, cu probe de carne la 
analiză. In caz contrar răspund pe
nal de eventualele focare de trichi- 
neloză ce ar izbucni de pe urma 
neglijentei lor.

In luna decembrie a.c. laboratoa
rele staţiunilor de control alimen
tar Sibiu şi Mediaş, vor funcţiona 
şi după amiaza, între orele 17—19, 
pentru ca cetăţenii să poată con
trola carnea provenită de la porci; 
tăiaţi.

V. CIMPEANU
D. MOVILEANT5
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« is i  t a i p l i i i  iCOLÂE CEAUŞESCU în Statele Unite afe America
Întîlniri emoţionante la Cleveland

(T^rmare din pag. Fl

în România sa fabrică autobascu- 
iante de 50 de tone şi că anul viitor 
se va putea trece la fabricarea u- 
nor autobasculante de 100 de tone.

într-o atmosferă cordială, oaspeţii 
români îşi iau apoi rămas bun de 
la gazde, în aplauzele celor pre
zenţi.

în cinstea preşedintelui Nicolae 
Ceatfşescu şi a tovarăşei Elena 
Ceauşescu, primarul oraşului Cleve
land, Ralph Perk, cu soţia, şi co
munitatea română din oraş, au oferit 
o recepţie, în marea sală a Hote
lului „ Sheraton“.

In sala de recepţie domneşte o 
atmosferă sărbătorească, plină de 
însufleţire.

Alături de reprezentanţi ai ofi
cialităţilor locale, se află numeroşi 
cetăţeni americani de origine ro
mână stabiliţi pe aceste meleaguri 
cu multe decenii în urmă. Păstră
tori ai datinilor strămoşeşti, mulţi 
dintre ei au venit îmbrăcaţi în fru
moase costume naţionale din dife
rite regiuni ala României.

Intrarea in sala de recepţie a pre
şedintelui Nicolae Ceauşescu şi a 
tovarăşei Elena Ceauşescu, a celor
lalţi oaspeţi români, — este salu
tată cu aplauze puternice şi ovaţii 
de cei prezenţi. Se aud acordurile 
unor melodii populare româneşti.

Preşedintele Nicolae Ceauşescu şi 
tovarăşa Elena Ceauşescu sínt invi
taţi să ia loc la masa de onoare.

„Oraşul nostru, cei prezenţi aici 
sintern profund onoraţi de prezenţa

fürmare din pag. I)_______________ - .... - ___________/
rind pentru cetăţenii americani de 
origine română — că preşedintele 
Nixon are o contribuţie deosebit de 
însemnată la dezvoltarea prieteniei 
dintre România şi Statele Unite. (Vii 
aplauze). De altfel, veţi citi in comu
nicat că i-am adresat invitaţia ca, 
împreună cu doamna Nixon, să vizi
teze România — invitaţie care a fost 
acceptată şi care, fără îndoială, că 
se va realiza într-un viitor nu prea 
îndepărtat. (Aplauze îndelungate).

Acum, vă rog să-mi permiteţi să 
mă refer pe scurt la dorinţa mea, a 
poporului român, de a dezvolta — 
în cadrul relaţiilor generale cu Sta
tele Unite — o colaborare mai strîn- 
să cu statul şi cu oraşul dumnea
voastră. Salutăm dorinţa oraşului 
dumneavoastră de înfrăţire cu un o- 
raş din România. Trebuie să vă co
munic că am acceptat cu multă plă
cere şi bucurie ca oraşul Braşov, un 
centru industrial din România, să se 
înfrăţească cu Clevelandit!. (Vii a- 
p lăuze).

Vă mulţumesc, domnule primar, 
pentru faptul că mi-aţi luminat a- 
ceastă cheie a frumosului dumnea
voastră oraş şi această diplomă de 
cetăţean de onoare al oraşului Cle
veland. Fără nici o îndoială că, în 
primul rînd, vom acţiona pentru a 
deschide cu această cheie calea prie
teniei dintre popoarele noastre, din
tre Cleveland şi poporul nostru. Dar 
aş dori să folosesc această cheie şi 
pentru a deschide calea unei colabo
rări mai bune între industria româ
nească şi cea din oraşul dumnea
voastră, prin formarea unor societăţi 
mixte. Nu ştiu dacă este precum 
cheia din poveste care putea deschi
de orice uşă, dar vă asigur că noi 
o vom folosi ca să acţioneze mai 
bine decit cheia din poveste. (Ani
maţie în sa-ră; aplauze). Am dori ca, 
intr-adevăr, vizita pe care o facem 
in frumosul dumneavoastră oraş să 
aibă rezultate practice şi în domeniul 
txnel colaborări economice. Am spe
ranţa că vom realiza lucruri bune 
şi în direcţia aceasta. Salutăm veni
rea în România, anul viitor, a njinu-

dumneavoastră în mijlocul nostru 
şi vă urăm un călduros şi cordial 
bun venit" — a arătat in cuvîntul 
său primarul Ralph Perk. în con
tinuare, vorbitorul a prezentat pe 
scurt auditoriului personalitatea 
înalţilor oaspeţi, principalele mo
mente din viaţa şi activitatea con
ducătorului poporului român şi ale 
tovarăşei Elena Ceauşescu.

„Preşedintele României — a spus 
vorbitorul a întreprins numeroa
se vizite soldate cu deosebit succes 
în state ale Europei, Africii si 
Americii Latine către care a dus 
mesaje de pace, prietenie şi cola
borare ale poporului pe care îl re
prezintă şi ii serveşte cu atîta de
votament. Sintern convinşi că dis
cuţiile pe care domnia sa Ie-a pur
tat în Statele Unite vor lărgi aria 
schimburilor comerciale, ştiinţifice, 
tehnologice şi în alte domenii de 

.interes reciproc. Un început bun îl 
constituie realizările care au urmat 
întîlnirilor precedente dintre pre
şedintele Nicolae Ceauşescu si 
Richard Nixon. în ciuda faptului că 
au orientări politice diferite, cele 
două ţări au înţeles să-şi extindă 
relaţiile pe multiple planuri, venind 
în întîmpinarea năzuinţelor de co
laborare ale popoarelor lor. Sperăm 
că vor fi găsite modalităţile de in
tensificare continuă a acestor rela
ţii. Oraşul Cleveland este gata să-si 
aducă contribuţia sa în această di
recţie".

Primarul Ralph Perk a înmînat 
apoi preşbdintelui Nicolae Ceauşescu, 
în aplauzele furtunoase ale celor

naţilor cîntăreţi »îngerii cîntecului", 
care, fără îndoială, vor îi bine pri
miţi în ţara noastră şi vor contribui 
mult la dezvoltarea relaţiilor dintre 
poporul român şi cel american.

Am ascultat aici cele spuse de 
domnul primar cu privire la faptul 
că în Cleveland sínt locuitori veniţi 
din multe ţări — multe din ele ve
cine cu România — şi că ei lucrea
ză într-o strînsă unire pentru propă
şirea economică şi socială, pentru 
bunăstarea oraşului şi a statului lor, 
a Statelor Unite ale Americii. Aş do
ri să mi-mi fie luat în nume de rău 
dacă mă voi adresa cetăţenilor ame
ricani de origine română, spunîndu-le 
că sínt deosebit de bucuros că păs
trează limba şi cultura patriei în ca
re s-au născut ei sau părinţii lor. 
Ceea ce noi dorim este ca prezenta 
cetăţenilor americani de origine ro
mână să constituie o punte de legă
tură pentru prietenia dintre Româ
nia şi Statele Unite. Cel mai bun lu
cru pe care îl puteţi face este de a 
milita pentru a dezvolta această 
prietenie dintre România şi Statele 
Unite. (Aplauze îndelungate, puter
nice). Doresc, încă' o dată, să vă 
mulţumesc pentru primirea ce ne-aţi 
rezervat-o, pentru cuvintele calde pe 
care ni le-aţi adresat şi să-mi exprim 
convingerea că vizita noastră aici 
va marca un moment important pen
tru întărirea prieteniei dintre ora
şul Cleveland şi o serie de oraşe din 
România, dintre ţările şi popoarele 
noastre. Sínt convins că vom inten
sifica schimburi de delegaţii — eco
nomice, culturale, ştiinţifice —, că 
vom face împreună tot mai mu!t«pen- 
tru a contribui la întărirea priete
niei dintre ţările noastre şi, totoda
tă, la dezvoltarea colaborării între 
toate popoarele lumii, la o pace 
trainică în întreaga lume. Aş dori să 
începem aceste relaţii cu o vizită a 
domnului primar şi a altor colabora
tori ai săi şi cetăţeni din Cleveland 
în România.

Vă doresc, dumneavoastră, tuturor 
cetăţenilor din Cleveland şi din sta
tul Ohio succese tot mai mari în în
treaga activitate, realizarea dorinţe
lor, multă sănătate şi fericire! (A- 
plauze puternice, îndelungate).

prezenţi, Cheia oraşului si diploma 
de cetăţean de onoare al oraşului 
Cleveland.

„Vă rugăm să consideraţi aceasta 
cheie — a spus el t— ca un simbol 
ai inimilor cetăţenilor oraşului des
chise spre dumneavoastră şi spre 
poporul român".

Pe treptele scării care coboară 
spre sala de recepţie îşi face apari
ţia în acest moment un stol com
pact de copii, băieţi şi fete, îmbră
caţi in alb cu eşarfe roşii. Sínt cei 
140 de tineri membri ai renumitu
lui cor „Singing Angels“ •— „îngerii 
cîntecului", care prezintă un scurt 
program de cîntece în cinstea oas
peţilor.

La sfirşilul programului, .dirijorul 
corului anunţă că, în cursul anului 
viitor, micii artişti vor face un tur
neu în România. Un grup de copii 
se apropie de masa de onoare şi 
oferă înalţilor oaspeţi boboci de 
trandafiri roşii şi albi.

Preşedintele Nicolae Ceauşescu şi 
tovarăşa Elena Ceauşescu îi îmbră
ţişează părinteşte, se fotografiază 
împreună cu ei.

In numele guvernatorului statului 
Ohio, ia apoi cuvîntul David Sweet, 
care a salutat călduros vizita pre
şedintelui Nicolae Ceauşescu in a- 
ceastă parte a S.U.A.

„Populaţia statului Ohio — a spus 
el — salută cu deosebită bucurie 
mesajul de pace şi colaborare adus 
de solii poporului român şi, la rîn- 
dul ei, transmite poporului român 
un mesaj similar.

Vizita în S.U.A. a preşedintelui 
Consiliului de Stat al Republicii So
cialiste România, Nicolae Ceauşescu, 
constituie un mare pas făcut în di
recţia apropierii dintre cele două 
popoare. Sintern profund onoraţi că 
aţi găsit timp să faceţi un popas şi 
la noi, şi ne vom aminti de vizita 
dumneavoastră ca un eveniment de
osebit de însemnat în istoria sta
tului Ohio".

In încheiere vorbitorul a înmînat 
tovarăşului Nicolae Ceauşestu dra
pelul statului Ohio, subliniind că a- 
cesta reprezintă „un semn de prie
tenie din partea noastră faţă de 
dumneavoastră personal şi poporul 
român“.

în cuvîntul său,. George Dobrea, 
vicepreşedinte al Consiliului cultu
ral pe oraş, a adresat preşedintelui 
Nicolae Ceauşescu un călduros „Bun 
venit!" din partea cetăţenilor ameri
cani de origină română din Cleveland 
şi împrejurimile sale. „Populaţia de 
origină română din Cleveland, deşi 
nu este prea numeroasă, este foarte 
activă —a spus vorbitorul. Ne păs
trăm tradiţiile şi limba maternă şî 
sintern mândri că provenim dintr-o 
ţară cu o cultură foarte bogată şi o 
istorie demnă. Sintern întotdeauna 
dornici să ne împărtăşim din cultura 
şi arta poporului român, ei căror re
prezentanţi de seamă poposesc acum 
din ce în ce mai frecvent şi pe melea
gurile noastre, datorită noului climat 
instaurat în relaţiile româno-ameri* 
cane prin dialogul dumneavoastră, 
domnule preşedinte Ceauşescu, şi 
preşedintele Nixon, Vă dorim multă 
sănătate".

Cuvintele vorbitorului sint acom
paniate de îndelungi aplauze, sărbă
torind acest eveniment istoric în 
viaţa oraşului, petrecut joi, 6 decem
brie.

Asistenţa, în picioare, intonează în 
limba română „Mulţi ani trăiască".

Urcă Ia tribună Teodor Andrica, 
personalitate proeminentă a comuni
tăţii americanilor de origină română 
din Cleveland, care dă citire unul 
înscris gravat în metal, oferit în dar 
conducătorului poporului român.

Textul gravat prezintă, pe scurt, 
momentele principale ale trecutului 
comunităţii americanilor de origină 
română,’ stabiliţi pe malul Iacului 
Erie, grija lor deosebită pentru păs
trarea limbii, culturii, obiceiurilor si 
tradiţiilor strămoşeşti, în care scop

au fost înfiinţate un şir de asociaţi! 
şi instituţii.

La Cleveland a fost fondat în anul 
1906 primul ziar românesc din Ame
rica. Aid există cel mai mare muzeu 
etnografic românesc în afara grani
ţelor ţării noastre, iar într-una din 
grădinile oraşului a fost ridicat bus
tul marelui compozitor român Geor
ge Enescn. Mulţi din locuitorii de 
origină română din Cleveland ocupă 
funcţii proeminente în viaţa sa poli
tică, economică şi socială. înscrisul 
se încheie ou tradiţionala urare ro
mânească „Bun venit!".

Elena Vasiliu, coordonatoarea pro
gramelor privind comerţul şi relaţiile 
externe ale oraşului Cleveland, a 
adresat urări de succes în cimenta
rea prieteniei dintre poporul român 
şi poporul american.

„Ca cetăţeană americană de origină 
română — a spus ea —. sínt fericită 
că, în această zi istorică pentru noi. 
mi s-a făcut marea onoare de a mă 
adresa dumneavoastră. Născută pe 
frumoasele plaiuri ale României, sínt 
mindră de originea mea daco-roma- 
nă şi de fraţii mei români care de-a 
lungul veacurilor au luptat neînce
tat pentru apărarea gliei şi limbii 
strămoşeşti.

Aş dori să vă spun cîteva cuvin
te despre programul înfrăţirii oraşe
lor pe care noi l-am propus. Acest 
program are nu numai scopul de a 
promova încheierea de acorduri co
merciale, de produse fabricate în 
oraşele respective, ci şi menirea no
bilă de a apropia popoarele pentru 
a se cunoaşte mai bine, a se respec
ta şi ajuta reciproc. Iată de ce ofi
cialităţile din Cleveland au făcut pro
punerea de a ne înfrăţi cu un oraş 
din România".

Ultimul care a luat cuvîntul din 
partea coloniei. americanilor de ori
gină română a fost Nicholas Bucur, 
fruntaş al acestei colonii care a 
spus: „Prin politica sa clarvăzătoare 
pusă în slujba intereselor celor mai 
scumpe, poporului român şi ţării sa
le, prin îmbinarea acestora cu cele 
ale cauzei păcii şî cooperării inter
naţionale, preşedintele Ceauşescu a 
câştigat respectul întregii lumi.

Vizita excelentei sale în Statele 
Unite este salutată de americanii de 
origine română ca un eveniment is
toric de cotitură în relaţiile dintre 
poporul român şî poporul american, 
dintre România şi Statele Unite“.

Îndelung ovaţionat, 5a apoi cuvîn
tul tovarăşul Nicolae Ceauşescu. 
Cuvântarea sa este subliniată cu în
delungi aplauze.

Recepţia ia sfârşit în acordurile 
atît de cunoscute ale „Rapsodiei ro
mâne" de George Enesou.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu este 
înconjurai cu căldură de numeroşi 
ismericani da origine română pre
zenţi la acest eveniment. Aceştia îl 
salută cu emoţie şi bucurie pe con
ducătorul poporului român, pe tova
răşa Elena Ceauşescu, îi roagă să se 
fotografieze cu ei.

într-o zi cu un program de lucru 
foarte dens, cuprinzând nu mai puţin 
de 3 oraşe din tot atitea state ale 
S.U.A., durata prevăzută initial pen
tru ceremonie a fost cu mult depă
şită.

Seara târziu, gazdele îşi Sau, în a- 
ceeaşi atmosferă plină de căldură, 
rămas bun de Ia conducătorul Româ
niei socialiste.

Decolînd de la aeroportul interna
ţional „Hopkins", aeronava preziden
ţială se îndreaptă spre oraşul Hart
ford, statul Connecticut.

★
In timpul şederii la Cleveland, 

preşedintele Nicolae Ceauşescu şi 
tovarăşa Elena Ceauşescu au primit 
la Hotelul „Sheraton" un grup de 
cetăţeni americani de origine româ
nă cu care s-au întreţinut în mod 
cordial.

In  c o n t i n u a r e ,  preşedintele 
Nicolae Ceauşescu şi tovarăşa Elena 
Ceauşescu au primit pe Thomas Whi
te, director, proprietar al ziarului 
„The Plain Dealer“ din Cleveland, 
unul din cele m$i cunoscute ziare 
din Statele Unite.

Cuvintarea tovarăşului
NICOLAE CEAUŞESCU

L a Hartford, im p o rta n t 
cen tru  e c o n o m ic

Joi seara, preşedintele Nicolae 
Ceauşeăcu şi tovarăşa Elena 
Ceauşescu, persoanele oficiale. oare 
ii însoţesc, au sosit în oraşul Hart
ford, capitala statului Connecticut, 
important centru economic al ţării 
din nord-estul Statelor Unite.

Pe aeroportul internaţional „Brad
ley“, solii poporului român au fost 
salutaţi cu deosebită cordialitate de 
primarul oraşului Hartford, George 
Athanson, de alţi reprezentanţi ai 
autorităţilor locale. La sosirea Ia 
reşedinţă, gazdele au rezervat oas
peţilor o surpriză — un cor de ti- 

[ nere fete din localitate care a vizi
tat anul trecut ţara noastră, i-a în- 
timpinat pe tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu şi tovarăşa Elena 

J Ceauşescu cu un program omagial 
I de cîntece, între care cunoscuta 
j melodie populară „Aseară ţi-am luat 
I cercei", interpretată în limba ro- 
; mână.

în continuare, în saloanele Hote
lului „Sonesta" are Ioc o recepţie 
oferită de primarul oraşului şi so
ţia sa în cinstea preşedintelui Con
siliului de Stat şi a tovarăşei Elena 
Ceauşescu.

La recepţie au participat guver
natorul statului Connecticut, Tho
mas Meskill, fruntaşi ai vieţii poli
tice, economice şi culturale ai ora
şului Hartford şî statului Connecti
cut, precum şi Robert Martens, în
sărcinat cu afaceri ad-interim ai 
S.U.A. la Bucureşti.

A luat cuvîntul primarul oraşu
lui, care a spus)

„Sintern foarte fericiţi şi onoraţi 
pentru faptul că preşedintele Nicolae 
Ceauşescu şi doamna Elena 
Ceauşescu au găsit indicat să se 
oprească şi în Hartford.

Noi am aflat că vizita excelenţei 
sale, preşedintele României, in 
S.U.A., întîlniriîe cu preşedintele 
Nixon, cu conducerea Departamen
tului de Stat, cu alţi oameni poli
tici americani s-au soldat cu rezul
tate din cele mai bune, ceea ce ne 
produce o deosebită satisfacţie.

Consider că asemenea vizite, con
tactele nemijlocite între factorii de 
răspundere constituie cea mai mare 
cale de promovare a înţelegerii şi 
cooperării.

Aş dori să relev, dacă îmi este 
îngăduit, că între oraşul nostru şî 
tara dumneâvoastră există puncte 
de asemănare — mişcarea, dina
mismul, dezvoltarea lor. Personal, 
sínt foarte interesat de cele c e . se 
petrec în România şi intenţionez să 
vizitez ţara dumneavoastră.

Încă o dată aş vrea să spun cit 
sîntem de fericiţi că preşedintele 
Nicolae Ceauşescu şi doamna Elena 
Ceauşescu, faţă de care nutrim un 
profund respect, se află printre noi.

Le dorim şedere plăcută şi multă 
sănătate, iar poporului român mult 
progres".

La rîndul său, guvernatorul Tho
mas Meskill a declarat:

„Ingăduiţî-niî să vă urez în mod 
oficial bun venit în numele ce
tăţenilor din statu! Connecticut. 
Sint deosebit de fericit că am, pen
tru a doua oară, prilejul de a-1 în- 
tîlni pe preşedintele Nicolae 
Ceauşescu. Prima dată l-am întîlnit 
cu trei ani în urmă la recepţia ofe
rită la Casa Albă cu prilejul vizi
tei pe care o efectua atunci în 
ţara noastră. Aş vrea să spun că 
noi sîntem foarte satisfăcuţi de re
laţiile calde existente între pre
şedintele României şl preşedintele 
S.U.A. Considerăm că aceasta este 
spre binele celor două popoare, al 
cauzei înţelegerii şi cooperării.

In încheiere, aş dori să-mi ex
prim speranţa că primarul oraşului 
Hartford nu va vizita singur Ro
mânia, că mă va lua şî pe mine".

A luat apoi cuvîntul tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu.

★
Recepţia a decurs într-o ambianţă 

de destindere şî cordială prietenia 
care a caracterizat vizita în S.U.A. 
a preşedintelui Consiliului de Stat 
în toate momentele sale.

★
Joi seara, preşedintele Consiliului 

de Stat al României, Nicolae 
Ceauşescu, l-a primit pe Harry J. 
Gray, preşedintele Oficiului Execu
tiv ştiinţific al Corporaţiei „United 
Aircraft" dirt East Hartford, Con
necticut, cu care s-a întreţinut cor
dial.

Cuvîntul tovarăşului Nicolae Ceauşescu
Domnule primar.
Domnule guvernator.
Doamnelor şi domnilor.
Doresc să vă mulţumesc cordial 

pentru primirea pe care mi-aţi făcu
t-o, pentru cuvintele rostite la adre
sa poporului român, a prieteniei din
tre România şi Statele Unite ale A- 
mericîi. Totodată, doresc să vă adre
sez dumneavoastră, şi, prin dumnea
voastră, tuturor locuitorilor oraşului 
Hartford un salut călduros din par
tea noastră, a poporului român.

Sîntem deosebit de bucuroşi că ne 
aflăm, în seara aceasta, aici — e 
drept pentru un timp scurt — că 
vem putea cunoaşte oraşul. dv„ u-

Vinerii, în cursul dimineţii, pre
şedintele Nicolae Ceauşescu a făcut 
o vizită Ia uzina de maşîni-unelte 
„Pratt Whitney" din Hartford, aparţi
nând grupului „Colt Industries".

In această vizită, preşedintele Con
siliului de Stat a fost însoţit de to
varăşul Manea Mănescu, vicepre
şedinte al Consiliului de Miniştri, 
preşedintele Comitetului de Stat al 
Planificării.

La intrarea în uzină, oaspeţii ro
mâni sínt salutaţi de Guy Shafer, 
vicepreşedinte al grupului „Colt In
dustries“, şi de Irv H. Dennen, pre
şedinte — director general al Uzinei 
„Pratt Whitney“.

Gazdele dau apo! ample explicaţii 
despre istoricul şi profilul uzinei, 
înfiinţată cu peste 100 de ani în ur
mă, uzina produce o gamă largă de 
maşini-unelte, majoritatea cu co- 
mandă-prograiB. Oaspeţii români sínt 
invitaţi să urmărească modul de 
funcţionare a mai multor maşini, 
printre care o maşină triaxială do 
uziwaj cu control numeric, strunguri 
de mare viteză şi alte maşini de 
prelucrat.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu se 
interesează îndeaproape de caracte
risticile de funcţionare a maşinilor 
fabricate aici. Unul din produsele

nele întreprinderi din statul dv. 
Sperăm că vom stabili şî vom dez
volta o colaborare economică cu 
întreprinderi din statui dv. în cadrul 
relaţiilor pe care urmează să le dez
voltăm tot mai larg cu multe între
prinderi din Statele Unite.

Trebuie să vă spun, că împreună 
cu preşedintele Nixon, am ajuns la 
înţelegeri bune. S-au semnat o serie 
de acorduri cu privire la probleme
le economice, s-au semnat, de ase
menea, o Declaraţie comună cu pri
vire Ia principiile relaţiilor dintre 
ţările noastre. De aceea, apreciez că 
vizita, convorbirile pe care le-am a- 
vnt cu preşedintele ţării dumneavoas-

cele mal recente îl constituia ma
şina de găurit cu o precizie de pînă 
ia 15 milionimi dintr-un ţol, a că
rei asamblare se face într-o cameră 
specială, cu aer condiţionat. Pe par
cursul vizitei, discutînd cu repre
zentanţii firmei amintite, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu se referă Ia po
sibilităţile unor acţiuni de coope
rare pentru a se produce în Româ
nia, în condiţii reciproc avantajoa
se, strunguri cu comandă-prograni 
şi alte maşirii-unelte, mai ales că 
această uzină are vechi relaţii de

Sosirea la
Vineri la amiază, preşedintele Con

siliului de Stat al Republicii Socia
liste România, Nicolae Ceauşescu, st 
tovarăşa Elena Ceauşescu, au sosit 
la New York, cel mai mare centru 
industrial şi comercial al Statelor 
Unite.

Pe aeroportul international John 
F. Kennedy, oaspeţii români au fost 
întîmpinaţi de J. Carluy, reprezen
tant al primarului oraşului New

tră au pus bazele dezvoltării şi mai 
largi a colaborării dintre popoare
le noastre în toate domeniile de ac
tivitate — aceasta servind interese
lor celor două ţări, cit şi cauzei ge
nerale a păcii şi colaborării inter
naţionale.

Sper că întreprinderi din statul şi 
din oraşul dv. vor colabora larg cu 
întreprinderi româneşti şi, pentru a 
întări această colaborare, eu vă invit 
pe dumneavoastră, domnule guver
nator, şi pe domnul primar, să tăceţi 
împreună cu alţi colaboratori ai 
dumneavoastră o Vizită în România. 
Şi dorim sa faceţi această vizită cit 
mai curind. (Aplauze puternice).

din Hartford
colaborare cu ţara noastră, ea fiind 
prima întreprindere americană care 
a exportat maşini-unelte în Româ
nia, încă în 1870.

în încheierea vizitei, gazdele au 
mulţumit, încă o dată, pentru cinstea 
făcută prin vizitarea uzinei lor, ex- 
primînd dorinţa realizării unei coo
perări cu ţara noastră.

La solicitarea unor reprezentanţi 
ai. presei, preşedintele Nicolae 
Ceauşescu, evocînd vizita în Sta
tele Unite, a apreciat că ea se în
cheie cu rezultate foarte bune.

N e w  Y o r k
York, Stuax'd Anderson, reprezentan
tul guvernatorului statului New 
York.

A fost de faţă ambasadorul Ion 
Daten, reprezentantul permanent al 
României pe lingă Organizaţia Na
ţiunilor Unite, membri ai Misiunii 
permanente a ţării noastre la O.N.U., 
ai Agenţiei economice române.

La ora închiderii ediţiei, vizita to
varăşului Nicolae Ceauşescu în ma
rea metropolă americană continuă.

La uzina „PRATT WlîfTHIEY

COMUNICAT COMUN
cu privire la vizita oficială a preşedintelui Consiliului 

de Stat a! Republicii Socialiste România, 
NICOLAE CEAUŞESCU, în Statele Unite ale Americii

între 4 şi 7 decembrie 1973, pre
şedintele Consiliului de Stat al Re
publicii Socialiste România, Nicolae 
Ceauşescu, a efectuat, împreună cu 
tovarăşa Elena Ceauşescu, o vizită 
de stat în Statele Unite ale Ame
rică, Ia invitaţia preşedintelui 
Richard Nixon şi a soţiei sale, 
doamna Patricia Nixon. Au fost vi
zitate oraşele Wilmington, în statul 
Carolina de Nord, Cleveland, în sta
tul Ohio, Hartford, în statul Con
necticut, şi New York.

în timpul şederii la Washington, 
preşedintele Nicolae Ceauşescu a 
avut convorbiri cu preşedintele 
Richard Nixon cu privire la dez
voltarea relaţiilor româno-americane 
şi la unele probleme ale situaţiei 
internaţionale actuale. Convorbirile 
s-au desfăşurat într-o atmosferă de 
cordialitate, stimă şi respect re
ciproc. .

Constatînd cu deplină satisfacţie 
că în ultimii ani relaţiile dintre 
Republica Socialistă România şi Sta
tele Unite' ale Americii s-au dez
voltat pozitiv în multe domenii, cei 
doi preşedinţi au exprimat, totoda
tă, interesul comun pentru extinde
rea şi diversificarea în continuare 
a cooperării româno-americane.

In scopul de a adinei şi ̂ dezvolta 
în continuare raporturile dintre Re
publica Socialistă România si Sta
tele Unite ale Americii şi de a în

tări contribuţia lor la cauza păcii 
şi securităţii internaţionale, pre
şedintele Nicolae Ceauşescu şi pre
şedintele Richard Nixon au semnat 
Declaraţia comună din 5 decembrie 
1973, cuprinzând principiile care 
stau la baza relaţiilor ‘dintre cele 
două state.

Cei doi preşedinţi au fost, de ase
menea, de acord că trebuie între
prinse măsuri concrete pentru a da 
un nou impuls cooperării econo
mice. In acest scop, ei au adoptat, 
la 5 decembdie 1973, Declaraţia co
mună cu privire la cooperarea eco
nomică, industrială şi tehnică din
tre Republica Socialistă România şi 
Statele Unite ale Americii.

Cu prilejul vizitei au fost sem
nate următoarele acorduri bijatera- 
le: o convenţie pentru evitarea du
blei impuneri, un acord cu privire 
la transporturile aeriene civile sl 
un acord cu privire la pescuitul în 
regiunea de vest a Oceanului A- 
tlantic mijlociu. Totodată, Camera 
dé comerţ şi industrie a Republicii 
Socialiste România şi Camera de 
comerţ a Statelor Unite au conve
nit să, înfiinţeze un Consiliu eco
nomic mixt româno-american care' 
să examineze problemele facilitării 
operaţiilor comerciale, în scopul de 
a lărgi şi sprijini relaţiile economi
ce dintre cele două ţări.

Cei doi preşedinţi au salutat, de

asemenea, extinderea în continuare 
a relaţiilor culturale şi ştiinţifice 
dintre cele două ţări.

Convorbirile au cuprins, de ase
menea, schimburi de vederi utile şi 
cordiale asupra problemelor inter
naţionale, inclusiv cele referitoare 
Ia Eiiropa, Orientul Apropiat, Asia 
de sud-est şi colaborarea în cadrul 
Organizaţiei Naţiunilor Unite.

Cei doi preşedinţi şi-au exprimat 
satisfacţia pentru rezultatele con
vorbirilor lor şi au fost de acord 
să continue dialogul bilateral, atît 
pe căile diplomatice obişnuite, cit 
şi prin întîlniri la toate _ nivelurile.

Preşedintele Consiliului de Stat 
al Republicii Socialiste România, 
Nicolae Ceauşescu, şî tovarăşa 
Elena Ceauşescu au exprimat pre
şedintelui Richard Nixon şi doam
nei Patricia Nixon mulţumiri cor
diale pentru primirea prietenească 
şi ospitalieră care le-a fost rezer
vată în cursul vizitei, considerînd-o 
ca o expresie a prieteniei şi a sti
mei reciproce existente între po
poarele român şi american.

Preşedintele Nicolae Ceauşescu a 
invitat pe preşedintele Richard 
Nixon, şi pe doamna Patricia Nixon 
să facă o vizită în Republica So
cialistă România. Invitaţia a fost 
acceptată cu plăcere, viiîta urmtnd 
să aibă Ioc Ia o dată ulterioară, 
pusă de comun acord.

Turneul campionilor la tenis
New York 7 (Agerpres). Ultima 

zi a preliminariilor Turneului cam
pionilor la tenis, competiţie care re
uneşte în aceste zile, la Boston, pe 
primii opt clasaţi în „Marele Premiu 
—• F.I.L.T.", a fost dominată de par
tida dintre jucătorul român Ilie Năs- 
tase şi australianul John Newcombe, 
ambii aspiranţi Ia titlul de cel mai 
bun jucător din lume al anului 1973. 
La capătul unei partide de un exce
lent nivel tehnic, în care, potrivit 
corespondentului agenţiei U.P.I., Itie 
Năstase i-a oferit adversarului său, 
„o veritabilă lecţie de tenis“, cam
pionul român a terminat învingător 
în două seturi) 7-5, 6-3. Soarta me
ciului a fost decisă în primul set, la 
scorul de 5-5 (30-30), pe serviciul lui 
Newcombe. In această situaţie, Năs
tase a preluat conducerea în urma 
Unui impecabil passing-shot trimis în 
colţul terenului. Apoi, australianul a 
ratat serviciul şî scorul a devenit 
6-5 pentru Năstase. In ghemul ur
mător, tenăsmanul român a servit 
precis, adjudeeîndu-şi setul prin tr-un. 
„as“ imparabil. In setul doi, forţa da 
joc a australianului a scăzut în mod 
vizibil, în timp ce Ilie Năstase a 
reuşit o serie de mingi de mare e- 
fect, cuieglnd aplauzele celor peste 
5 000 de spectatori prezenţi in tribu
nele da ta , Hynes Auditorium".

Reîerindu-se Ia această partidă, 
corespondentul agenţiei Franca Preş*

se relatează: „Românul şi-a plasat 
mingile în colţurile terenului advers 
cu o precizie de meţronom", iar în
comentariul agenţiei A.P. se subli
niază faptul că aceasta este cea de-a 
treia victorie obţirfută de campionul 
român, în cele patru partide dispu
tate cu John Newcombe, începind 
din anul 1969.

Cea de-a doua partidă a grupei, 
decisivă pentru desemnarea semiii- 
nalistuiui, s-a disputat între, ameri
canul Tom Gorman şi cehoslovacul 
Jan Kodes. Cei doi tenisraeni au co
mis, pe rînd, numeroase duble gre
şeli la serviciu, victoria revenindu-i 
în final ou 6-3, 3-6, 6-3 lui Jan Ko
des. In urma acestui rezultat, din 
această grupă s-au calificat pentru

llu g b i, d iv iz ia  A

Ştiinţa Petroşani —
Jucând în deplasare, formaţia sî- 

biană a reuşit să obţină un egal 
preţios, după patru infringed con
secutive. Terenul acoperit cu ză
padă a fost un adversar greu de 
trecut pentru ambele formaţii. Si- 
bienii încep foarte bine jocul şi 
deschid scorul prin tupaş (o încer
care), dar şînt egalat! după numai 
două minute.

semifinale Ilie Năstase şi John New
combe, clasaţi în această ordine pe 
primele două locuri.

In grupa a Il-a, după două înfrîn- 
geri consecutive, americanul Stan 
Smith a reuşit prima sa victorie, cîş- 
tigînd cu 7-5, 4-6, 6-2 meciul susţi
nut cu spaniolul Manuel Orantes. 
Intr-o partidă lipsită de importanţă, 
deoarece ambii jucători aveau asigu
rată calificarea în semifinale, olande
zul Tom Okker l-a întrecut cu 7-5, 
6-3 pe americanul Jimmy Connors, 
terminând neînvins prima parte a 
competiţiei.

în semifinale, Ilie Năstase îl va 
întîlni pe Jimmy Connors, jar John 
Newcombe va juca împotriva lui 
Tom Okker.

După aspectul jocului, egalitatea 
nedreptăţeşte pe sibieni, care au 
jucat mai lucid şi s-au acomodat 
mai bine cu terenul greu, dar au 
fost dezavantajaţi de arbitrajul lui 
René Chiriac din Bucureşti, care a 
favorizat vizibil formaţia gazdă.

Restul etapelor din actualul retur 
se vor desfăşura anul viitor, înce- 
pînd cu 10 martie.

I. BOŢOCAN

ION BUZfC —  m aestru  al 
sportului

Cu cîteva zile în urmă 11 judoka 
au primit titlurile de maeştri ai spor
tului. Printre aceştia se numără şi 
sibianul Ion Buzîc, elevul antrenoru
lui Nicolae Bucur.

Dintre performanţele lui loan Ba
zic amintim: cîştigarea de cinci ori 
a titlului de campion republican de 
juniori, campion republican de se
niori (1972), medaliat cu bronz (1971) 
şi cu argint (1972) laxcarapionatele 
Internaţionale ale României, etc.

Lupte « r e c « -r o m a n e

A.S.A. a  r a ta t  calificarea
La Oradea s-au încheiat întrece

rile finale ale campionatului de ca
lificare la lupte greco-romane. Şi-au 
disputat întîietatea şapte echipe: 
C.S. Botoşani, Constructorul Marghi- 
ta, Gloria Buzău, Ştiinţa Constanţa, 
Voinţa — J.G.O. Baia Mare, Unirea 
Focşani şi A.S.A. Sibiu.

Luptătorii sibieni, realizînd în cele 
şase întîlniri doar 10 puncte, au o- 
cupat locul al cincilea în clasament, 
ratînd calificarea în divizia A.

Dreptul de a participa în 1974 în 
campionatul primului eşalon al ţării 
l-au obţinut echipele C.S. Botoşani, 
Constructorul Marghîta şi Gloria 
Buzău, care s-au situat pe primele 
trei locuri.
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